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Kako poceniti referendume
V Sloveniji, ki se deklarira kot demokratična 

država, imamo referendum opredeljen kot orod-
je za izražanje ljudske volje bodisi pri iskanju šir-
šega družbenega soglasja o konkretnih projek-
tih in politikah (posvetovalni referendum) bodi-
si kot možnost demokratičnega korektiva zako-
nodajnih odločitev (naknadni zakonodajni refe-
rendum). Kot sta v Dnevniku pred nedavnim za-
pisala Jože P. Damijan in Andrej Mertelj, je v pri-
merjavi z drugimi državami Slovenija po tej plati 
precej nagnjena k demokratičnemu preverjanju 
namer in odločitev oblasti, vendar ne tako izrazi-
to kot na primer Švica.

Kakor je demokracija po eni strani dobra 
stvar, je po drugi strani tudi draga, kar še pose-
bej velja za referendume. Če torej v smislu raci-
onalizacije stroškov javne uprave ne želimo bi-
stveno okrniti demokratičnega odločanja drža-
vljanov na referendumih, moramo najti cenejšo 
obliko izražanja ljudske volje, kar je mogoče do-
seči z elektronskim načinom glasovanja. 

Po mnenju Damijana in Mertelja je pri tem 
smiselno kombinirati dva sistema e-glasova-
nja. S prvim bi omogočili e-glasovanje na elek-
tronskih volilnih napravah (z na dotik občutljivim 
zaslonom), ki bi jih postavili v prostorih uprav-
nih enot in omogočili glasovanje tudi ob delov-

nih dnevih ter dodatno še na volilni dan. S tem 
bi omogočili bistveno cenejše in bolj učinkovito 
zbiranje in štetje glasov, saj bi odpadli stroški ti-
skanja in fizičnega štetje glasovnic ter stroški lo-
kalnih volilnih komisij.

Z drugim sistemom bi uvedli možnost inter-
netnega e-glasovanja, ki bi omogočilo oddalje-
no glasovanje vsem tistim, ki iz kateregakoli ra-
zloga ne morejo do upravne enote. To bi pome-
nilo, da bi lahko zbirali tudi glasove posamezni-
kov, ki se običajno ne udeležijo predčasnih voli-
tev ali pa tega iz principa nočejo narediti. Takšni 
so predvsem mlajši volivci.

Ker je prav abstinenca mlajše populacije v 
procesu odločanja vzrok za enega največjih 
pomislekov glede reprezentativnosti sedanjih 
odločitev, je vsaka rešitev, ki bi povečala par-
ticipacijo mladih, zagotovo dobrodošla. Var-
nost in avtentičnost internetnega e-glasovanja 
bi lahko zagotovili bodisi s švicarskim mode-
lom (pridobitev naključne kode na upravni ali 
poštni enoti) ali pa z estonskim modelom (z 
uporabo elektronskih osebnih izkaznic kot di-
gitalnega potrdila).

(MŠ)
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Tema tedna

O MALEM DELU IN POKOJNINSKI REFORMI APRILA IN MAJA

Referendumski dež nas bo (pre)drago stal

Radenko Tešanović, predsednik 
Kluba zgornjesavinjskih študentov:

»»Klub zgornjesavinjskih študentov 
(KZSŠ) bi seveda podprl idejo o sku-
pnem datumu referenduma o malem 
delu in pokojninski reformi. Vsak dan 
poslušamo, kako pomemben je vsak 
evro, ki ga država privarčuje. A spo-
mnimo se le izjave predsednika vlade 
Borisa Pahorja, da za reprezentanco 
ne bo porabljal proračunskega de-
narja, ampak bo sam plačeval kavice 
in podobne reči, tukaj pa bomo zara-
di dveh različnih terminov za referen-

dum vrgli skozi okno štiri milijone evrov. 
Mislim, da je skrajni čas, da se v tej državi vprašamo, kaj si sploh želimo 

in ali sploh vemo, zakaj določene stvari počnemo. Včasih nam vlada daje 
občutek, da se zadeve izvajajo le zato, ker tako zahtevajo organizacije, kot 
je na primer OECD, sami pa ne upoštevamo naših zgodovinskih, finančnih 
in tehničnih dejstev, preko katerih ne bi smeli delovati. Kako naj se primer-
jamo z zahodom, če je pri nas delavec plačan 600 evrov neto, v Avstriji ali 
drugje v zahodni Evropi, ki nam narekuje smernice, pa delavec prejme en-
krat večjo plačo za isto delo. 

V KZSŠ bi idejo o kasnejšem datumu referenduma podprli, saj vsak evro, 
ki ostane v državni blagajni, šteje v plus. Še boljše pa bi bilo, da bi se pri-
stojno ministrstvo z ministrom na čelu odločilo za umik zakona, saj je le-ta 
slab tako za tiste, ki bodo nudili delo, kot tudi za tiste, ki ga bodo koristili.«

Poslanec Jakob Presečnik o refe-
rendumskih spremembah:

»V SLS smo prispevali svoje pod-
pise k noveli zakona o referendumu 
in ljudski iniciativi, saj menimo, da se 
je nujno obnašati racionalno in v teh 
kriznih časih poskusiti privarčevati še 
kako potrebna sredstva za tekoče de-
lovanje države. Zato smo načeloma 
naklonjeni predlogu uvedbe referen-
dumskega dneva, na vsak način pa 
zagovarjamo, da je potrebno prouči-
ti postavke, kdo je lahko predlagatelj 
referenduma, in natančno določiti te-

me, ki ne morejo biti predmet referendumov. Tu imamo v mislih davčno za-
konodajo, finančne zakone, varovanje človekovih pravic. 

V stranki se tudi ne strinjamo z idejami koalicije, kako bi referendum, kot 
najbolj demokratičen inštitut, omejili oziroma poskusili zaostriti pogoje za 
njegovo izvedbo. Pri tem imam v mislih uveljavitev obveznega kvoruma 
udeležbe, torej, da bi bilo potrebno več podpisov poslancev za razpis. Ob-
veznega kvoruma za veljavnost referenduma nikakor ne bi podprli, saj gre 
za odvzemanje pravice tistim, ki so se svojo voljo odločili izraziti. Prepričani 
smo, da bi uvedba takšnega praga udeležbe spodbudila tudi široko kam-
panjo nasprotnikov referenduma, ki bi pozivali k neudeležbi in bojkotu.«

V nedeljo, 10. aprila, bodo volivci odločali o referendumskem vpra-
šanju glede malega dela. Kot vse kaže, bo že mesec kasneje zopet 
dan za referendum, takrat se bo odločalo o pokojninski reformi. Po-
slanci pa se že spopadajo z dilemo, ali bi bilo smiselno razpisati re-
ferendum o referendumu, saj so pred kratkim dali pobudo za spre-
membe v zakonu o referendumu. Davkoplačevalci bodo tako dvakrat 
v kratkem plačali stroške odločanja, ko bi lahko, tako v Financah, z re-
ferendumoma na isti dan prihranili vsaj 3,5 milijona evrov.

ZDRUŽITVE REFERENDUMOV 
OČITNO NE BO

V prvih dneh marca je skupina 
45 poslank in poslancev s prvo-
podpisanim Jožetom Tankom v pr-
vo obravnavo podala predlog za-
kona o spremembah zakona o re-
ferendumu in o ljudski iniciativi. 
Predlog zakona med drugim pre-
dlaga enotni referendumski dan, s 
katerim bi več referendumov opra-
vili hkrati in tako znižali stroške za 
njihovo posamično izvedbo. 

Kot pa kaže, bomo o malem de-
lu in naši pokojninski prihodnosti 
še vedno odločali posamično. Šte-
vilne stranke opozarjajo, da bi z 
razpisom obeh referendumov na 
isti dan lahko prihranili občutno 
vsoto iz žepa davkoplačevalcev. 
Po pisanju Financ v parlamentu 
pravijo, da zaradi propadlega po-

skusa SDS, da bi bil referendum o 
malem delu 8. maja, vnovično od-
ločanje o tem ni mogoče. Poleg te-
ga je nemogoče odločati o zdru-
žitvi referendumov, saj zahteva za 
razpis referenduma o pokojninski 
reformi sploh še ni vložena.

Na Financah menijo, da pot do 
izpeljave omenjenih dveh referen-
dumov na isti dan ni nemogoča, 
poiskati je le treba pravi pristop. 
Tudi v Študentski organizaciji Slo-
venije (ŠOS), pobudnici referendu-
ma o malem delu, so poslance po-
zvali naj referendum prestavijo na 
kasnejši datum, saj menijo, da je 
treba z javnim denarjem varčeva-
ti. Poslanci se ob tem čudijo, za-
kaj ŠOS kot predlagatelj referendu-
ma ni na varčevanje mislil prej in je 
sploh sprožil kampanjo proti spre-
jetju zakona o malem delu. Dejstvo 

je, da bosta oba referenduma zno-
va »zapravila« davkoplačevalske 
milijone, saj bo astronomski zne-
sek namenjen že samemu gradi-
vu, ki ga bodo vsa slovenska go-
spodinjstva in 15 tisoč volivcev v 
tujini prejela na dom. 
MALO DELO, NOVE ZAPOSLITVE?

Manj kot mesec dni slovenske 
volivce loči od prvega referendu-
ma, na katerem se bodo odločali za 
ali proti zakonu o malem delu. Ma-
lo delo podpirajo urad vlade za in-
formiranje, Združenje za odgovor-
no prihodnost vseh generacij, Zve-
za društev upokojencev Slovenije in 
stranka Zares, nasprotujejo pa mu 
SDS, SLS, SMS - Zeleni, Zveza svo-
bodnih sindikatov Slovenije in Štu-
dentska organizacija Slovenije. 

Sindikati trdijo, da malo delo od-
vzema prožnost delovnemu raz-
merju, v vladi pa nasprotno menijo, 
da je v primerjavi s študentskim de-
lom malo delo korak naprej, saj bo 
omejeno, poleg tega prinaša po-
kojninsko zavarovanje, minimalno 
urno postavko in jamstvo za pla-
čilo. Tudi na opozorilo sindikatov, 
da mladi potrebujejo delo, vlada 
odgovarja, da bodo nove omeji-
tve stroge, zato delodajalci ne bo-
do mogli vsega študentskega dela 
nadomestiti z malim delom, kar bo 

privedlo do novih zaposlitev. Po nji-
hovih smelih ocenah lahko že v pr-
vem letu po sprejetju zakona o ma-
lem delu pričakujemo kar 10 tisoč 
novih delovnih mest.

POKOJNINSKI REFERENDUM 
NAJDRAŽJI DOSLEJ

Po pisanju Financ in mnenju Mar-
ka Golobiča, tajnika državne volil-
ne komisije (DVK), bo referendum o 
pokojninski reformi verjetno najdraž-
ji doslej. Zakon o referendumu in ljud-
ski iniciativi namreč določa, da se v 
javnih občilih, ki jih določi DVK, obja-
vi tudi besedilo akta, o katerem se bo 
odločalo na referendumu. Ker obja-
va besedila na internetu ni doseglji-
va vsem, je DVK odločila, da bo vseh 
740 tisoč gospodinjstev v Sloveniji 
ter 15 tisoč volivcev v tujini po pošti 
prejelo 160-stransko brošuro s 400 
členi zakona o pokojninskem in inva-
lidskem zavarovanju. 

Povrh grožnje z visokimi stroški 
pokojninskega referenduma pa mi-
nister za razvoj in evropske zade-
ve mag. Mitja Gaspari opozarja, 
da bo v primeru zavrnitve zdajšnje-
ga predloga na referendumu potre-
ben nov, s tem pa se bo reforma le 
odložila in ne izničila. Brez reforme 
po mnenju Gasparija tudi pokojnin 
ne bo več.

Tatiana Golob

(Foto: MŠ)

(Foto: ML)
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Aktualno

Več o tem v prihodnji številki 
Savinjskih novic.

OBČINA NAZARJE

Začetek gradnje stanovanjsko poslovnih objektov 

Na UE Mozirje predstavili lansko 
poslovanje

V anketi o zadovoljstvu strank s storitvami na 
Upravni enoti Mozirje je bila ocena za lansko le-
to najvišja doslej, to je 4,79, medtem ko je bila 
za leto 2009 ta ocena 4,52. Lanskoletna oce-
na je precej nad povprečjem v Sloveniji, ki znaša 
4,58. Tudi ocena, ki so jo stranke podelile zapo-
slenim, je visoka in je znašala v povprečju 4,81.

»Ostaja nam torej obveza, da ta visok nivo 
ohranjamo,« je povedala načelnica mozirske 
upravne enote Milena Cigale. S sodelavkami, 
ki vodijo posamezne oddelke, je podrobno raz-
členila poslovanje v lanskem letu in med drugim 
povedala, da kljub prizadevanjem še niso kon-
čani vsi denacionalizacijski postopki. Spregovo-
rili so še o sklepanju zakonskih zvez, krajevnih 
uradih in stanju na področju prostorskih planov.

ML

OČIŠČEVALNE AKCIJE PO ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Letos čiščenje po občinah ob različnih datumih 

Rečičani ugotavljajo, da so lani evidentirana 
divja odlagališča v večji meri sanirana. 

(Foto: Marija Šukalo)

Kot pravijo pri investitorju Gradiatimu, gre za sodobno in energetsko varčno blokovno gradnjo.

Investitor Gradiatim d.o.o. začenja z gradnjo 
stanovanjske soseske v centru Nazarij. V ta na-
men bo na prostoru, kjer poteka stara cesta pro-
ti blokom, uredil javno komunalno infrastruktu-
ro za nova bloka, nato pa začel s samo gradnjo 
dveh ločenih objektov. 

Kot pravijo v Gradiatimu, gre za sodobno in 
energetsko varčno blokovno gradnjo, ki bo pote-

kala v dveh delih. Prvi del projekta zajema izgra-
dnjo bloka s 15 stanovanji in poslovnim objek-
tom v dveh etažah; pritličje, prvo nadstropje in 
mansarde. Poslovni objekt ob bloku bo name-
njen gostinsko storitveni dejavnosti. Velikost sta-
novanj je različna; od enosobnih do trisobnih. 
Računajo, da bodo stanovanja kupcem preda-
li že v letošnjem decembru.

Drugi del projekta je blok z 31 stanovanji. Imel 
bo pritličje, dve nadstropji in mansardo. Z gra-
dnjo tega bodo začeli v maju 2011. Tudi ta sta-
novanja bodo različnih velikosti od enosobnih 
do trisobnih, predajo stanovanj predvidevajo za 
april 2012.

Gradnjo novih blokov v osnovi opredeljuje ob-
činski podrobni prostorski načrt Center Nazar-
je, sprejet v letu 2008. V letu 2009 je občina za-
čela s postopkom pridobivanja gradbenega do-
voljenja za infrastrukturno omrežje za področje 
blokov. Lani julija je občina objavila javni razpis 
za komunalno opremljanje zemljišča v svoji la-
sti, na katerega se je prijavil samo en investitor, 
ki je že bil lastnik nekaj zemljišč. Avgusta 2010 
sta občina in investitor podpisala pogodbo o ko-
munalnem opremljanju, ki določa, da bo investi-
tor za potrebe blokovne gradnje uredil javno ko-
munalno infrastrukturo. Ta vložena sredstva bo 
občina obračunala pri komunalnem prispevku 
za gradnjo.

Marija Lebar

Ker letošnjo pomlad ne bo vseslovenske 
čistilne akcije, s katero so lani številni okolj-
sko ozaveščeni ljudje čistili divja odlagali-
šča, se bodo občine v naši dolini same lotile 
čiščenja okolice. 

Občini Mozirje in Rečica ob Savinji bosta či-
stejšo podobo dobili drugi teden v aprilu. Mozir-
ski župan Ivan Suhoveršnik je že izbral nosilce 
akcije. Po njegovih besedah bo za čiščenje od-
govorno turistično društvo, ostala društva pa jim 
bodo v pomoč kot leta poprej. Ker so po Suho-
veršnikovem mnenju divja odlagališča v občini 
že sanirana, se bodo osredotočili le na razprše-
ne odpadke. 

Rečičani v teh dneh pregledujejo lani evidenti-
rana divja odlagališča in ugotavljajo, da so v ve-

čji meri sanirana. Kljub temu je župan Vinko Je-
raj prepričan, da je potrebno sistematsko pristo-
piti k čistilni akciji. Ker je bilo lani veliko odpadov 
že odpeljanih, upa, da bodo stroški čiščenja le-
tos bistveno manjši. 

Marija Šukalo
V Lučah in Solčavi se v teh dneh na določe-

nih mestih sneg še ni stopil, vode pa so pretira-
no narasle, zato bodo nabrežje Savinje in po-
tokov ter sprehajalnih poti čistili pozneje kot v 
ostalih občinah. Po besedah solčavskega žu-
pana Alojza Lipnika bo to nekje v aprilu, toč-
nega datuma še nimajo, a vsekakor bo to pred 
prvomajskimi prazniki. Tudi v Lučah župan Ci-
ril Rosc napoveduje podobno akcijo, dogovo-
ri z društvi so v teku. Enako je v Gornjem Gra-
du. Župan Stanko Ogradi zatrjuje, da čistilna 
akcija sicer bo, a do konkretnih dogovorov še 
ni prišlo. 

So pa zato točni datumi na Ljubnem in v Na-
zarjah. V obeh občinah bodo razpršene odpad-
ke čistili zadnjo soboto v marcu. Ljubenski žu-
pan Franjo Naraločnik je prepričan, da bodo 
kljub temu da akcija ne bo potekala v tolikšnem 
obsegu kot lani, društva poskrbela, da bo kraj 
čist in urejen. Tako so namreč že delali v prete-
klosti in njihove akcije čiščenja okolice so stal-
nica. Županja Majda Podkrižnik se bo podala 
na čiščenje centra Nazarij in okolice gradu Vr-
bovec, saj so se v občini priključili akciji Dan za 
spremembe. Hkrati bodo okolico domov, nabre-
žij rek in potokov ter sprehajalnih poti čistili tudi v 
drugih krajih po nazarski občini. 
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Iz občin, Oglasi

OBČINA SOLČAVA

Novi dokumenti v okviru Harmonije treh dolin

Udeleženci delavnice o trajnostnem razvoju turizma na Solčavskem 
(Foto: Bernarda Prodnik)

V centru Rinka so v začetku marca za Solčavane pripravili srečanje, 
na katerem so člani delovnih skupin predstavili izhodišča za prenovo 
blagovnih znamk, pripravo strategije turističnega razvoja in obravna-
vali vizijo Solčavskega do leta 2020. Po uvodnih predstavitvah so se 
udeleženci v skupinah pogovarjali o možnostih za razvoj turizma na 
Solčavskem. V imenu občine je v uvodu spregovorila direktorica ob-
činske uprave Mateja Brlec Suhodolnik.

Marko Slapnik je predstavil pro-
jekt občine Solčava Harmonija treh 
dolin, ki je podprt s sredstvi Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj. 
»Namen projekta je priprava aktiv-
nosti za trženje in razvoj izdelkov 
ter storitev območja. V ta namen 
želimo okrepiti povezovanje in so-
delovanje za trženje turistične po-
nudbe ter vzpostaviti povezave z 
ostalimi dejavnostmi Solčavske-
ga,« je bilo rečeno v predstavitvi.

Tanja Lešnik Štuhec iz podjetja 
Provital d.o.o. je zbranim predsta-
vila izhodišča za Strategijo trajno-
stnega razvoja turističnega obmo-
čja od 2011 do 2015 in načrt upra-
vljanja turistične infrastrukture za 
to obdobje. Domačin Janez Firšt 
iz Ekotur s.p. je podal analizo na 

OBČINA NAZARJE

Konstituirani krajevni 
odbori, izvoljeni 

predsedniki
Potem ko so v občini Nazarje iz-

vedli zbore krajanov in na njih jav-
no izvolili predstavnike v krajevne 
odbore v vseh treh krajevnih sku-
pnostih, so v prejšnjem tednu po-
tekale konstitutivne seje odborov, 
na katerih so imenovali predsedni-
ke in podpredsednike odborov, go-
vorili pa so tudi o aktualnih dogod-
kih v občini.

Seje je sklicala županja Majda 
Podkrižnik. Tako je v Kokarjah se-
ja potekala 14. marca. Županja je 
uvodoma izrazila prepričanje, da 
bodo člani odbora skupaj z občino 
tvorno sodelovali v dobro vseh kra-
janov, ki so jih izvolili. »Šli bomo po 
novih poteh z novimi ljudmi in novi-
mi močmi,« je med drugim dejala. 
Odborniki so izrazili pripravljenost 
za maksimalno zalaganje in kon-
struktivno delo, pri tem pa izrazili 
nestrinjanje s tem, da v odbor ni bil 
imenovan noben občinski svetnik z 
njihovega območja. 

»Svetniki bi morali imeti vlogo 
povezovanja med delom občine in 
krajevnega odbora, saj bo za sa-
mo županjo morda tako preveč de-
la, če bo morala neposredno so-

delovati pri vsaki zadevi krajevne-
ga odbora,« je menila Andreja Zu-
pan. S tem so se strinjali tudi osta-
li odborniki. Po njihovem mnenju 
je treba zagotoviti način, da bo-
do svetniki spremljali delo odbo-
rov in tako poskrbeli za izmenja-
vo informacij med občino in posa-
meznimi kraji. Za predsednico od-
bora so imenovali Andrejo Zupan, 
za podpredsednika pa Milana Za-
volovška.

Naslednji dan je bila seja nazar-
skega krajevnega odbora, v katere-
ga prav tako ni bil izvoljen noben 
občinski svetnik. Predsednik odbo-
ra je postal Matej Pečovnik, ki je to 
funkcijo opravljal že več mandatov, 
podpredsednik pa Sandi Grudnik

Situacija je nekoliko drugačna v 
krajevnem odboru v Šmartnem ob 
Dreti. Tam sta bila na zboru kraja-
nov v odbor izvoljena dva občin-
ska svetnika, in sicer Miro Brezov-
nik, ki je bil nato na konstitutivni se-
ji izvoljen za predsednika in Andre-
ja Žehelj, ki je bila izvoljena za pod-
predsednico šmarškega krajevne-
ga odbora.

Marija Lebar

jo pa, da sedanje povezovanje turi-
stične ponudbe v skupne turistične 
programe ni zadostno, zato so pri-

osnovi indikatorjev trajnostnega 
razvoja, Eva Klepec in Neva Čuček 
(BMS Computers) pa sta predsta-
vili izhodišča za prenovo blagovnih 
znamk Solčavskega. 

Delavnice se je udeležilo oko-
li štirideset Solčavanov, med njimi 
so bili številni predstavniki turistič-
nih ponudnikov in društev v obči-
ni. V skupinah so z analizo SWOT 
opredelili prednosti, slabosti, prilo-
žnosti in ovire ter spregovorili o vi-
ziji trajnostnega razvoja območja.

Pokazalo se je, da domačini Sol-
čavskega verjamejo, da usmer-
jenost v trajnostni razvoj turizma 
lahko pomeni priložnost in da lah-
ko pripomore k ohranjanju narave 
ter edinstvene kulturne in social-
ne prepoznavnosti območja. Meni-

pravljeni na večje sodelovanje pri 
oblikovanju teh programov.

Marija Lebar
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OBRTNIKI DALI NEPOKORŠČINO »NA MIROVANJE«

Vlada naj bi v dveh tednih 
izpolnila še preostale zahteve 

Mirni protest okrog 2.800 obrtnikov pred par-
lamentom in poslopjem vlade se je preteklo sre-
do zaključil s pogovorom in obljubo premierja 
Boruta Pahorja, da bo vlada v prihodnjih dveh 
tednih izpolnila še njihove preostale zahteve. 
Vodstvo Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije 
(OZS) se je tako odločilo za preklic izvajanja dr-
žavljanske nepokorščine. 

Pahor je protestnikom povedal, da je vlada po-
kazala voljo za reševanje težav obrtnikov. Spre-
jela je vrsto sprememb in dopolnitev zakonov, 
upa tudi na hitro uveljavitev zakona o delavnih 
razmerjih in zakon o prevozih v cestnem prome-
tu. Tudi s projektom Vsak račun šteje, ki je name-
njen preprečevanju sive ekonomije, se intenzivno 

ukvarjajo. Zaradi pravega dialoga med vlado in 
OZS je prišlo do odločitve zbornice, da se prene-
ha z državljansko nepokorščino, je menil Pahor.

Državljansko nepokorščino so hoteli obrtni-
ki nadaljevati, dokler rešitve za pomoč male-
mu gospodarstvu, ki jih je predlagala vlada, ne 
bi bile sprejete v državnem zboru in objavlje-
ne v uradnem listu. Po sprejetem dogovoru bo-
do aktivnosti na tem področju mirovale do foru-
ma obrti in podjetništva, ki bo 13. aprila. Do ta-
krat naj bi bile ključne zahteve obrtnikov uresni-
čene, drugače bo po njihovih napovedih sledi-
la cestna zapora Slovenije, predviden dan zapo-
re je 18. april.

Štefka Sem

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE

Toni Breznik 
verjetno še 

naprej vodja 
nazarske enote

Zavod za gozdove Slovenije (ZGS) je po pr-
vem neuspelem razpisu za direktorja območ-
ne enote Nazarje lani novembra, februarja obja-
vil nov razpis. Na prvi razpis sta se prijavila dote-
danji vodja enote Toni Breznik in vodja krajevne 
enote Nazarje Damjan Jevšnik. Ker sta oba kan-
didata izpolnjevala pogoje, se je direktor ZGS Jo-
št Jakša odločil, da za direktorja predlaga Je-
všnika, s čemer se ni strinjal svet območne eno-
te zavoda. Direktor zavoda se je nato odločil, da 
se razpis ponovi, rok za prijave je potekel 12. fe-
bruarja. Tokrat se je na razpis poleg omenjenih 
dveh kandidatov prijavil še vodja krajevne enote 
Šoštanj Aleš Ocvirk. Ker ena izmed prijav ni bila 
popolna ali je bila oddana prepozno, se je direk-
tor ponovno odločal med dvema kandidatoma, 
tokrat je izbral Tonija Breznika, katerega imeno-
vanje je na seji, 14. marca, svet območne enote 
zavoda podprl, je povedal predsednik sveta An-
drej Presečnik. Po soglasju sveta bo Jakša obja-
vil imenovanje Breznika na mesto vodje enote. 
Le-ta je bil v tem obdobju s strani Jakše poobla-
ščen za vodenje in organizacijo dela. 

Štefka Sem

PROBLEMSKA KONFERENCA REGIJSKEGA ODBORA SLS V VELENJU

Podprli bodo izgradnjo bloka TEŠ 6

Udeleženci konference so si bili enotni, da je potrebno spodbuditi vlado, da čim prej sprejme sklep o 
gradnji, sami pa morajo kot stranka v parlamentu podpreti vse aktivnosti, kar se tiče gradnje. 

(Foto: Marija Šukalo)

Regijski odbor Slovenske ljudske stranke za 
Zgornjo Savinjsko in Šaleško dolino je pretekli 
petek v Velenju pripravil problemsko konferen-
co na temo Teš 6. Predsednik regijskega odbo-
ra SLS Herman Arlič je uvodoma poudaril, da je 
namen konference seznanitev z izgradnjo bloka 
6 v šoštanjski termoelektrarni. Obenem je okr-
cal velike medije, češ da jim je pisanje ušlo iz-
pod nadzora in s stvarnostjo in problemi ener-
getike v Sloveniji nimajo nič. 

»Blok 6 je velika pridobitev ne samo za Šale-
ško dolino, ampak tudi za vso ostalo Sloveni-
jo,« je prepričan Arlič, obenem je poudaril, da je 
prav, da udeleženci konference po občinskih od-
borih razložijo ljudem prednosti izgradnje, refe-
renduma okrog tega vprašanja namreč ne bo. 

Gost konference dr. Milan Medved, generalni 
direktor velenjskega premogovnika, je v nada-
ljevanju spregovoril o premogu kot energiji pri-
hodnosti. V svoji predstavitvi je prikazal, kakšno 
je delovanje premogovnika in skrb za zaposle-
ne kot tudi finančne kazalce v električni energiji. 
Ob tem je prepričan, da morajo biti viri električne 
energije uravnoteženi. 

Podatki, ki so bili predstavljeni na konferen-
ci, bi morali biti predstavljeni tudi vladi v okviru 
nacionalnega energetskega programa, je pre-
pričan poslanec v državnem zboru Jakob Pre-
sečnik. »Na potezi je sedaj vlada. Ta mora konč-
no presekati zadevo in se odločiti. Seveda bo-
do tu tudi druga menja, kot na primer od okolje-
varstvenikov. A kljub temu je potrebno poudari-
ti, da bodo izpusti novega bloka bistveno manj-
ši ob večji proizvodnji,« je med drugim poudaril 
Presečnik in zagotovil, da bo med tistimi, ki bo-
do podprli izgradnjo. Obenem si bo prizadeval, 
da se prepriča politika in slovenska javnost o po-

menu te naložbe, ki že teče. 
Dr. Medved pa je bil kritičen do politike, saj je 

prepričan, da so študije, prva o zalogah premo-
ga, druga pa o nesmiselnosti obnove blokov 4 in 
5, pokazale svoje. »Blok 6 ima predviden 43-od-
stotni izkoristek, kar je največ, kar je možno s se-
danjo stopnjo tehnologije s to vrsto premoga,« 
je izpostavil direktor velenjskega premogovnika. 
»Predvideno je, da bo blok 6 proizvedel 3.500 
gigawatnih ur elektrike na leto, torej toliko, kot je 
danes proizvaja cel TEŠ, za to pa bo porabil mili-
jon ton premoga manj.«

Član izvršilnega odbora stranke Andrej Pre-
sečnik je menil, da je lahkomiselno, če bi bazi-
rali na drugih virih energije, ki bi jo uvozili od dru-
god. Proizvajalci električne energije na dolgi rok 

bomo morali biti sami. Ob tem je poudaril, da 
morajo biti zadeve transparentne. 

Marija Šukalo
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GOZDAR MED SAVINJSKIMI GOZDOVI IN JAPONSKIMI RAVNICAMI

Tomaž Gerl: »Želel sem postati gozdar ali veterinar 
ter spoznati Japonsko in oboje mi je uspelo«

Magister Tomaž Gerl že 18. leto vsak dan prihaja iz Celja, kjer je do-
ma, v Nazarje. Zaposlen je na Zavodu za gozdove Slovenije, kjer je na-
prej pričel z delom na odseku za načrtovanje, zadolžen je bil tudi za iz-
vajanje varstva pri delu, zadnjih šest let pa vodi odsek za gozdno teh-
niko, kjer skrbi za tečaje, gozdne prometnice, gozdne gradnje ter teh-
nologijo sečnje in spravila lesa. Diplomiral je iz gozdarstva, ob delu 
je naredil še magisterij iz varstva naravne dediščine. Svoje delo ima 
rad, predvsem terenski del, saj obožuje naravo in živali. 

DOLINA IDEALNA ZA DELO
Njegova največja želja je bila 

študij veterine ali gozdarstva, je po-
vedal Gerl. Na koncu se je odločil 
za gozdarstvo in kot pravi, nikoli ne 
bo prepričan, ali se je odločil prav. 
Med delom ima poleg gozda veliko 
opravka tudi z lastniki gozdov. Le-
te v večini pohvali kot zelo dobre 
gospodarje, se pa najde tudi pešči-
ca takšnih, ki jim dobro gospodar-
jenje z gozdovi pač ni »v krvi«. 

Področje gozdne tehnike in var-
stva naravne dediščine sodelujeta 
pri njegovem delu z roko v roki. »Ta-
ko po tehnični kot naravovarstveni 
plati mora biti delo strokovno, nalo-
ga gozdarjev je, da načrtujemo go-
spodarjenje z gozdovi na način, da 
je varstvo narave vključeno v go-
spodarjenje, ne na način prepreče-
vanja gospodarjenja z namenom 
varovanja narave,« je povedal Gerl 
o povezavi med gospodarjenjem v 
gozdovih in varovanjem narave. To 
dolino omeni kot idealno za delo, 
živeti pa je bolj vajen v mestu.

V DEŽELI SAMURAJEV 
IN SUŠIJA

Leta 1996 se je Gerlu ponudi-
la priložnost, da obišče Japonsko, 
deželo, ki jo je najbolj občudoval. 
V okviru izobraževalnega progra-
ma, ki ga je organizirala in finan-
cirala japonska vladna organizaci-
ja je v deželi svojih sanj preživel pet 
tednov. Tam pa ni spoznal le deže-
lo in japonske gozdove, ampak je 
usoda na njegovo pot pripeljala tu-
di gospodično, ki je pozneje posta-
la njegova žena. »Moja želja in ide-
al je bila vedno Japonska, skrivno-
stna dežela, ki sem si jo vedno že-
lel obiskati,« je povedal Gerl. Se-
iko je spoznal povsem po naklju-
čju, saj je takrat delala v medna-
rodnem centru za izmenjavo, in po 
vrnitvi domov je po nekajmeseč-

nem dragem telefoniranju na drugi 
konec sveta padla odločitev o po-
roki. Spomin na telefonski račun, ki 
je znašal tretjino plače in ugotovi-

tev, da bi tako lahko še bankrotiral, 
je sedaj le še zabaven dogodek, ki 
pa takrat ni bil tako zelo smešen. 

JAPONSKO-SLOVENSKI 
ZAKON

Seiko in Tomaž Gerl sta se poro-
čila leta 1997. Živela sta v središču 
Celja v stanovanju staršev, kjer sta 
imela le eno sobo. »Prav gotovo ni 
bilo lahko živeti tako, različne ge-
neracije in različni značaji vplivajo 

na konflikte. Prav tako je bila žena 
oddaljena od svoje družine, ki jo je 
pogrešala, ampak smo tako zmo-
gli celih sedem let, preden smo se 
s starši preselili v dvostanovanjsko 
hišo na obrobju mesta. V tem ča-
su sta se nama rodila sin Yoshina-
ka Jošt, ki bo v kratkem dopolnil tri-
najst let in dve leti mlajša Katarina 
Hitomi.« 

Oba otroka imata slovensko in 
japonsko ime, to je odraz spošto-
vanja in enakopravnosti do japon-

skih korenin, ki jih imata. Otroka 
imata dvojno državljanstvo, med-
tem ko bi se morala Seiko odpove-
dati japonskemu, če bi želela dobiti 
slovensko, zato pri tem nista vztra-
jala, je pojasnil Gerl. Je pa prava 
Slovenka postala lani, ko je stala 
na vrhu Triglava, kamor se je poda-
la cela družina. Planinarjenje je na-
mreč za družino Gerl način življe-
nja v prostem času, tudi potovanja 
po Evropi obožujejo.

Tomaž Gerl s sinom Yoshinakom Joštom, hčerko Katarino Hitomi in ženo 
Seiko med enim od obiskov Japonske (Fotoarhiv Tomaža Gerla)

POTRES PRETRESEL VSE
Katastrofalni potres in cunami, 

ki je pred kratkim stresel japonski 
otok Honšu, je pretresel tudi druži-
no Gerl, saj Seiko prihaja ravno s 
tega otoka. »Vas, kjer je doma Se-
iko, leži na severozahodni oba-
li otoka, ravno na drugi strani epi-
centra, tako da to območje ni bilo 
neposredno prizadeto zaradi po-
tresa. Tragedija je pretresla vse in 
dokler nismo imeli stika, je bila veli-
ka skrb, po pogovoru z ženino ma-
mo smo si lahko oddahnili,« je de-
jal Gerl. Drugače pa je komunicira-
nje z daljnimi deželami veliko lažje, 
kot nekoč, je povedal Gerl, največ 
uporabljajo računalniško poveza-
vo Skype. 

DRUŽINSKA POPOTOVANJA
Seiko Araki Gerl je trenutno pred-

vsem gospodinja, zaradi pomanj-
kanja sestavin v naših trgovinah ja-
ponska hrana ni redno na jedilniku. 
V teh letih se je naučila slovenske-
ga jezika in doma govorijo sloven-
sko, še več, izdala je pesniško zbir-
ko Šiv življenja. »Žena izvaja brez-
upne poskuse, da bi otroka nauči-
la japonsko, ampak ji ne uspeva 
najbolje,« šaljivo doda Gerl, ki se je 
naučil nekaj ženinega jezika. Dalj-
no deželo obiskujejo vsake tri le-
ta, saj je to velik finančni podvig za 
družino. 

»Doslej smo bili tam trikrat, ne-
kaj časa preživimo pri ženini mami 
in bratu, nekaj časa raziskujemo 
»drugo« domovino.« Na zadnjem 
potovanju so obiskali podeželsko 
mesto, ki jih je spominjalo na Slo-
venijo, in tam bi se dalo živeti, je po-
vedal Gerl, čeprav o selitvi iz Slove-
nije ne razmišljajo, saj bi bilo to ver-
jetno zelo težko za otroka. 

Štefka Sem

Tam, kjer vlada ljubezen, ni 
ne velikih ne majhnih.

Japonski pregovor
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RODOVNIK DR. PATRICKA VLAČIČA

Korenine ministra za promet segajo v našo dolino

Minister Patrick Vlačič se je rodovnika vidno razveselil. 
(Foto: Marija Lebar)

Po koncu uradnega dela nedav-
nega obiska ministra za promet 
dr. Patricka Vlačiča v Velenju mu 
je lučki župan Ciril Rosc izročil ro-
dovnik po materini liniji. Ta izpriču-
je, da ministrovi predniki izhajajo iz 
Luč in Gornjega Grada. Minister je 
bil darila vidno vesel.

Rodovnik je izdelal Metod Rosc, 
ki je izvedel, da naj bi Vlačičev sta-
ri oče po materini strani izhajal iz 

Konjskega Vrha pri Lučah. To je 
Vlačič namreč omenil lani oktobra, 
ko se je mudil na obisku na Ljub-
nem ob Savinji. Metod Rosc, ki se 
že dolgo posveča rodoslovju, se je 
podrobneje lotil raziskovanja mini-
strovih prednikov in prišel do zani-
mivih odkritij.

»Za Vlačiča nisem naredil celo-
tnega rodbinskega drevesa, pač 
pa sem raziskal le prednike po 

veji njegovega starega očeta vse 
tja do leta 1600. Skupaj rodovnik 
zajema kar 12 generacij. Ti prvo-
tno izhajajo z domačije Pusto-
slemšek iz Florjana pri Gornjem 
Gradu. Od tam se je Vlačičev pra-
praoče sredi 19. stoletja priženil 
v Luče,« je povedal Metod Rosc. 
Vlačičev stari oče pa se je med 
obema vojnama v iskanju boljše-
ga zaslužka iz Luč preselil na Ko-

roško, kjer se je Patrick Vlačič ka-
sneje rodil. 

Rosc je večino podatkov našel v 
nadškofijskem arhivu v Mariboru. 
Pri tem je kot zanimivost ugotovil, 
da s Pustoslemškove domačije iz-
virajo tudi predniki še enega – nek-
danjega – ministra za promet in 
sedanjega poslanca v državnem 
zboru Jakoba Presečnika.

Marija Lebar

ZDRUŽENJE BORCEV ZA VREDNOTE NOB MOZIRJE

Ohranjati število članstva 
Na letni konferenci so se 12. 

marca srečali člani mozirske kra-
jevne organizacije združenja bor-
cev za vrednote NOB. Predsednica 
Stanislava Borovšak je prisotne se-
znanila s paleto aktivnosti, ki so jih 
izvedli v preteklem, načrtujejo pa 
tudi za to leto.

Govornica se je uvodoma spo-
mnila na praznik žena in njihov po-
ložaj v družbi. Vsem skupaj je za-
želela veliko trdne volje, kajti polo-
žaj žensk v družbi po njenem še 
zdaleč ni takšen, kot bi moral biti. 
V svojem poročilu o delu v prete-
klem letu se je dotaknila članstva, 
ki se vedno znova zmanjšuje. La-
ni je umrlo deset njihovih članov, 
skupna številka članstva pa se je 
ustavila pri 141. Njihova prioritetna 
naloga je zato iskanje novih mo-
či, ki bodo v prihodnje opominjale 
na spoštovanje vrednot narodno- 
osvobodilnega boja. 

Ena izmed njihovih nalog je skrb 
za grobišča, grobove in spomeni-
ke. Zanje vzorno skrbijo, prinašajo 
sveče in cvetje ter s tem pripomo-
rejo k urejenem izgledu kraja. Vsa-
ko leto v dogovoru z občino obno-

vijo eno izmed znamenj. Letos je 
na vrsti obnova znamenja v Ljubiji. 
Dve tradicionalni prireditvi, ki so jih 
organizirali v lanskem letu, sta bi-
li dobro obiskani. Ob dnevu upora 
proti okupatorju je bila slovesnost 
v Šmihelu, lepo število poslušalcev 
pa se je zbralo tudi na komemora-
ciji ob 1. novembru. Poleg tega so 
se udeleževali manifestacij, ki so 
jih podobna združenja organizirala 
širom Slovenije. Na tradicionalnem 
izletu so se podali na Boč, za letos 
pa načrtujejo obisk obnovljene bol-
nice Franja. 

Člani organizacije obiskuje-
jo svoje bolne in ostarele člane. 
Kar nekaj izmed njih je bilo aktiv-
nih udeležencev NOB, zato je bila 
ob tej priložnosti izražena želja, da 
se zapišejo njihovi spomini in tako 
ohrani resnica tudi kasnejšim rodo-
vom. Med pomembnejšimi naloga-
mi, ki so pred njimi, je iskanje na-
čina, kako se približati šolarjem in 
mladini. Ljubezen in spoštovanje 
domovine namreč nista ravno vre-
dnoti, ki bi bili v zadnjem času kaj 
vredni.

Benjamin Kanjir
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ČITALNIŠKI VEČER Z VILIBALDOM VENGUSTOM

»Brez upanja ni zaupanja v bodočnost«

Vilibald Vengust (levo) se je s sogovornikom Antonom Žunterjem dotaknil 
tudi današnje politične situacije, v kateri Vengust vidi le pohlep ljudi. 

(Foto: Marija Šukalo)

Na Dobrovčevi kmetiji v Polja-
nah so člani Kulturno-umetniške-
ga društva Utrip drugi petek v mar-
cu pripravili Čitalniški večer. Veče-
ru je glasbeno noto dodal harmoni-
kar Primož Zvir, pogovor z gostom, 
primarijem Vilibaldom Vengustom, 
specialistom ortopedije, pa je vodil 
njegov stanovski kolega zdravnik 
Anton Žunter. 

Življenjska pot primarija Vengu-
sta se je pričela v Šoštanju. Gimna-
zijo je obiskoval v Celju. V tretjem 
letniku je ugotovil, da bo medicina 
njegovo življenjsko poslanstvo. Na 
fakulteti se je kot asistent srečal tu-
di z Rečičanom patologom Anto-
nom Dolencem in ob praksi na so-
dni medicini izoblikoval odnos do 
smrti. »Smrt sem doživljal kot so-
vražnico pri svojem delu, kot neu-
speh, kar me je zelo prizadelo. To 
se mi je dogajalo vse, dokler mi pri-
jatelj ni dejal, da je smrt tolažnica 
in odrešenica, če se življenje izte-
če. A včasih je delo v medicini zelo 
nepredvidljivo. Privede te do situa-
cije, ki jo moraš rešiti in zavzeti sta-
lišče, da se v prihodnje napake ne 

bi ponovile. A vedno je potrebno bi-
ti korekten in pošten tako do ekipe 
kot do svojcev in pacienta,« je med 
drugim povedal Vengust, obenem 
pa izpostavil, da je zanj medicina 
»umetnostna obrt«, kjer je čas ve-
dno ključnega pomena. 

V občino Rečico ob Savinji je pri-
šel, ko je pred leti iskal prostor za 
svoje domovanje. In ko beseda na-

nese na Homce, kjer biva, rad po-
udari, da se odlično razume s so-
sedi, ki mu vedno priskočijo na po-
moč pri različnih opravilih. 

Sedaj kot Zgornjesavinjčan opa-
ža, da se ljudje med seboj ne po-
vezujemo, zato predlaga, da se ob-
čani preko civilne iniciative poveže-
jo in sodelujejo v skupnih projek-
tih. Rečičanom pa polaga na du-

šo, da je potrebno oživiti trg. Ob 
tem se Vengust zaveda, da občina 
s svojo majhno proračunsko mal-
ho tega ne bo mogla doseči, zato 
je potrebno iskati vire financiranja 
kje drugje. 

S sogovornikom Žunterjem sta 
se dotaknila tudi današnje politič-
ne situacije, v kateri Vengust vidi 
le pohlep ljudi. Ti po njegovem že-
lijo na najbolj ugoden način z mi-
nimalnim vloženim delom pridobi-
ti največ. Ob tem za neuspeh kri-
vijo okolje. Da bi se to spremeni-
lo, tako Vengust, moramo na no-
vo postaviti vrednote in zaupati, 
saj »brez upanja ni zaupanja v bo-
dočnost«.

Njegova prihodnost je sedaj čas 
pokoja. V njem bo delal vse to, kar 
ga bo zaposlovalo. »Našel bom 
pot, ki me bo izpopolnjevala in ne 
bom imel slabe vesti, da sem življe-
nje prespal kot lenobna mačka,« je 
ob zaključku večera dejal specia-
list ortopedije, ki v prostem času 
med drugim igra golf in se posve-
ča živim bitjem z repom.

Marija Šukalo

NAJBOLJŠI MALI PEVSKI SKUPINI LANSKEGA LETA V LUČAH

Glasba se začne tam, kjer se beseda konča

Skupina Ingenium je zapela sedem skladb, tudi nagrajeno skladbo z revije v 
Radovljici. (Foto: Štefka Sem)

V petek, 11. marca, so v farni cer-
kvi v Lučah odmevali pevski glaso-
vi lani najboljših malih pevskih sku-
pin. Kot gostje večera so nastopili 
člani skupine Ingenium iz Ljublja-
ne in oktet Žetev iz Luč. Pevski ve-
čer pod naslovom Odmev z gora 
sta organizirala Javni sklad RS za 
kulturne dejavnosti, območna iz-
postava Mozirje in Kulturno dru-
štvo Luče. 

Pevce in obiskovalce je v imenu 
sklada pozdravila Ivana Žvipelj. Za-
hvalila se je kulturnemu društvu za 
pomoč pri izvedbi koncerta, prav 
tako župniku Vikiju Košcu, ki je pri-
jazno odstopil cerkev za to priredi-

tev. Moderatorka večera je bila Ta-
deja Robnik, ki je spregovorila ne-
kaj misli o glasbi. Povedala je da 
je glasba lirična pajčevina med sr-
cem in možgani in da je z njo mo-
goče povedati več kot z besedami. 
Predstavila je obe zasedbi, njihova 
dela in uspehe.

Obe skupini sta v lanskem le-
tu nastopili na reviji izbranih ma-
lih pevskih skupin v Radovljici. Za 
najboljšo skupino je bila izbrana 
skupina Ingenium, ki je prav ta-
ko prejela nagrado za najboljšo 
izvedbo posamezne skladbe za 
priredbo prekmurske ljudske pe-
smi Vöra bije. Skupina je nasta-

la leta 2009, sestavljajo jo mla-
di pevci z željo po poustvarjanju 
klasičnih in modernih stvaritev, 
umetniška vodja sta Gašper Ba-
novec in Blaž Strmole. V Lučah 
so zapeli sedem skladb, tudi na-
grajeno skladbo.

Oktet Žetev, katerega umetniški 
vodja je izkušeni pevovodja, glas-
benik in pevec Mitja Venišnik, je pri-
čel z delovanjem lani januarja, že 

jeseni istega leta pa je na omenje-
ni reviji prejel nagrado za najbolj-
še debitante. Njihov program za-
jema slovenske ljudske in umetne 
pesmi, kompozicije tujih skladate-
ljev, posebno pozornost namenja-
jo glasbeni zapuščini Zgornje Sa-
vinjske doline. V Lučah so zape-
li osem slovenskih pesmi in pože-
li velik aplavz.

Štefka Sem
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LJUBNO OB SAVINJI

Živahno dogajanje na 
Jožefovem sejmu 

Kupcem so bili na voljo različni izdelki iz suhe robe, orodja, semena in 
čebulice … (Foto: Franjo Atelšek)

GORNJI GRAD

Kompostiranje bioloških 
kuhinjskih odpadkov

Poleg ločevanja odpadkov bomo morali poskrbeti tudi za kompostiranje, je 
povedal Iztok Šajtegel. (Foto: Štefka Sem)

V četrtek, 10. marca, je bilo v 
Gornjem Gradu predavanje Po-
men in uporaba koristnih mikro-
organizmov v pridelavi zdrave 
hrane, kompostriranju, čiščenju, 
ohranjanju narave in skrbi za svo-
je zdravje. Dogodek je organizira-
lo tamkajšnje  turistično društvo, 
pri organizaciji so sodelovali Ko-
munala in Občina Gornji Grad ter 
Center za trajnostni razvoj pode-
želja Kranj.

Predavatelj Iztok Šajtegel iz Za-
voda za ohranjanje narave Loče 
in predstavnik podjetja EM Tehno-
logija d.o.o. iz Slovenskih Konjic se 
je osredotočil na pomen koristnih 
mikroorganizmom pri kompostira-
nju bioloških odpadkov ter uporabi 

komposta pri pridelavi zdrave pre-
hrane. Pravilno kompostiranje je ti-
sto, kjer biološki odpadki ne gnije-
jo, ampak fermentirajo in ne pov-
zročajo neprimernih vonjav. Soko-
vi iz biološkega kompostnika, ki 
nastajajo pri fermentiranju, so ko-
ristni kot gnojilo, za čiščenje od-
tokov, vsebina iz kompostnika pa 
se lahko doda zunanjemu kompo-
stniku ali v vrt za gnojenje zemlje. 
Kompostiranje v biološkem kom-
postniku je po mnenju predava-
telja koristna izraba organskih 
odpadkov. V Sloveniji po podat-
kih Statističnega urada RS na leto 
vsak prebivalec pridela 125 kg bi-
oloških odpadkov.

Štefka Sem

GLEDALIŠKI ABONMA MOZIRJE

Smešna zmešnjava identitet in značajev

Transvestitska svatba je komedija zmešnjav, v kateri osebe hkrati s 
preobleko zamenjujejo tudi identiteto. (Foto: Marija Lebar)

V predzadnji predstavi letošnje-
ga gledališkega abonmaja ljubi-
teljskih odrov je v Mozirju v nedeljo, 
13. marca, gostovala gledališka 
skupina Kulturnega društva Tuhinj. 
Ob lahkotni komediji se je občin-
stvo zabavalo in nasmejalo.

Kot pove že naslov je Transve-
stitska svatba komedija zmešnjav, 
v kateri osebe hkrati s preobleko 
zamenjujejo tudi identiteto. Vinko 
Möderndorfer je avtor tega dela, ki 
se nekoliko ponorčuje iz človeških 
značajev. Situacijska komedija gle-
dalca nenehno preseneča, z me-
njavo situacije na odru pa ga ves 
čas drži v napetosti.

Žare je ljubitelj žensk, zlasti po-
ročenih, zato si za ljubezenske se-
stanke izposoja stanovanje prijate-
lja Luka. V eni od takih avantur ga 
»pri delu« zmotijo Lukovi starši, ki 
so prišli k sinu na obisk. Zato je tre-
ba poročeno ljubico skriti. Ta je en-
krat v omari, drugič na balkonu … 
Da je položaj še bolj zamotan, jo 
išče še njen mož. Luka se boji obi-
ska staršev, saj ima pred njimi sla-
bo vest. Žare mu obljubi, da mu bo 
pomagal, zato se preobleče v Žar-
ko, ki postane všeč Lukovemu oče-
tu … Kljub nezahtevnosti same 
zgodbe se je občinstvo zabavalo. 

Marija Lebar

Na Jožefovo - 19. marca, ko se 
koledarski čas zime počasi posla-
vlja, je bilo na Ljubnem ob Savinji 
tudi letos zelo živahno. Številni ver-
niki so se tega dne udeležili bogo-
služja v cerkvi na Rosuljah in se 
priporočili tamkajšnjemu družin-
skemu zavetniku sv. Jožefu, ki »do-
muje« v njej. 

Tradicionalni praznik Jožic in Jo-
žetov, ki imajo tega dne razlog za 
praznovanje, je že vrsto let tudi pri-
ložnost za sejem na bližnjem For-
štu. Za pristno domačo ponudbo 
so kot vedno z različnimi kulinarič-
nimi dobrotami poskrbele članice 
domačega društva Komen, kot se 

za sejem spodobi, pa so bili kup-
cem na voljo tudi različni izdelki iz 
suhe robe, orodja, semena in čebu-
lice za prva pomladanska opravila 
v vrtovih, pa tudi stojnice s pred-
meti, ki navdušujejo predvsem naj-
mlajše obiskovalce, razumljivo ni-
so manjkale. 

»Glihanje« za nižje cene, spro-
ščen klepet s prijatelji, stiski rok go-
dovnikom, ki so tega dne prazno-
vali, vse je bilo tudi letos v zname-
nju sproščenosti, ki je ob takšnih 
priložnostih vedno prisotna med 
ljudmi, ker občuti se, da pomlad že 
v deželo hiti.

Franjo Atelšek
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KONCERT FLAVTISTKE EVE-NINE KOZMUS

Glasbeni dogodek, ki si ga bodo 
obiskovalci zapomnili

Mlada umetnica Eva-Nina Kozmus je s svojo interpretacijo 
povsem prevzela občinstvo. (Foto: Marija Lebar)

Občinstvo, ki je povsem napolnilo dvorano nazarskega 
doma kulture, je zbrano prisluhnilo glasbi mlade umetnice 
na flavti Eve-Nine Kozmus. Koncert je Glasbena šola Na-
zarje pripravila v petek, 18. marca. Flavtistko je na klavirju 
spremljala Katalin Peter Krivokapič.

Na programu so bila tri dela; Suita za flavto in klavir 
Charlesa-Marie Widorja, Sonatina Mauricea Ravela in So-
nata Cesarja Francka. Nasmejana in sproščena umetnica 
je s svojo interpretacijo povsem prevzela občinstvo, o če-
mer so pričali burni aplavzi. Navdušenim obiskovalcem je 
naklonila še dodatek – Tango a la Caprice.

Po koncu nastopa so se izvajalkama s šopki zahvalili 
učenci Glasbene šole Nazarje, zbrane, ki so na koncert pri-
šli z vseh koncev Slovenije – celo s Ptuja – pa je nagovoril 
ravnatelj Jernej Marinšek. Ta se je zahvalil vsem, ki so kon-
cert omogočili, zlasti pa glasbenicama. Dejal je, da je to ve-
čer, ki si ga bodo obiskovalci za vedno zapomnili.

Kako priljubljena je mlada umetnica – lanskoletna zma-
govalka prestižnega tekmovanja Evrovizijski mladi glasbe-
niki – je bilo videti tudi po nastopu, saj je občinstvo kar ni 
spustilo z odra. Številni mladi, ki se prav tako posvečajo 
igranju na flavto, so se želeli z njo slikati, na kar je prijazna 
Eva-Nina z veseljem pristala.

Za Savinjske novice je odgovorila na nekaj vprašanj in 
povedala: »Poslušam samo klasično glasbo. Med mojimi 
najljubšimi skladatelji sta André Jolivet in Antonin Dvořak. 
Težko je izbrati najljubšega skladatelja, saj ima vsaka glas-
ba svoj čar, ne glede na to, kaj igram, pa vedno igram za 

svojo dušo. Nazarski koncert je bil izvrstno organiziran, pu-
blika pa izjemna. Zelo sem bila vesela, da je bil obisk tako 
številčen, kar je tudi odraz truda in energije, ki jo je v orga-
nizacijo dogodka vložil ravnatelj Jernej Marinšek. Vsem, ki 
so k temu pripomogli, se lepo zahvaljujem.«

Glasbenica, rojena 1994, študira v Franciji. Je študent-
ka flavte na Conservatoire national supérieur de musique 
et de danse de Lyon.

Marija Lebar

USPEŠEN IZOBRAŽEVALNI DAN ENERCITIES V VELENJU

Projekta so se udeležili tudi rečiški učenci 

Sončno elektrarno na strehi Mestne hiše Velenje je učencem predstavila strokovnjakinja zavoda Kssena 
(Foto: Jože Miklavc)

V torek, 15. marca, je na Ljudski univerzi in na Mestni ob-
čini Velenje potekalo virtualno tekmovanje v igranju sple-
tne igre EnerCities. V znanju se je pomerilo 45 tekmoval-
cev, po pet učencev iz osnovnih šol iz Velenja, Šoštanja in 
Rečice ob Savinji. Ob tem so potekala tudi predavanje o ob-
novljivih virih energije v organizaciji zavoda Kssena - Ener-
getske agencije za Savinjsko, Šaleško in Koroško ter pred-
stavitev sončne elektrarne na strehi Mestne hiše v Velenju. 

Ljudska univerza Velenje (LUV) sodeluje v mednarodnem 

projektu EnerCities, v okviru katerega je nastala ta spletna 
igra (razvili so jo na univerzi), ki je dobila tudi nagrado za naj-
boljšo nizozemsko spletno igro. V Velenju, Šoštanju in delno 
v Zgornji Savinjski dolini je ta čas registriranih že več kot tisoč 
igralcev poučne in motivacijske igre na spletu. Neprofitni pro-
jekt bo poleg ekološkega ozaveščanja motiviral učence za 
varčnejše energetsko in ekološko ravnanje, najboljši pa so si 
ob igri prislužili praktične nagrade.

Jože Miklavc
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Zgodovina in narodopisje

Iščemo stare 
fotografije

Piše: Aleksander Videčnik

Pripovedi iz naših krajev (12)

VELIKANI POD OLŠEVO
Prebivalci okoli Olševe so poznali družino ve-

likanov, ki je živela v njihovi bližini. Mati velikan-
ka je segala sinu le do ramen, pa je bila tako veli-
ka, da je gledala nad vrhovi visokih smrek. Kako 
velik je bil potem velikan, si lahko mislimo. Dru-
žina velikanov je imela ovc, da jih nihče ni zmo-
gel prešteti.

Nekoč je sin obeh velikanov med pašo opa-
zil njivo z žitom. Občudoval je zlato žito, opazil 
pa je, da pada k tlom. Ni vedel, kaj spodjeda le-
po rastlino. Spodaj na tleh je videl drobceno bi-
tje. Hitro ga je zgrabil in ga odnesel materi, re-
koč: »Mati, mati, ulovil sem miško, ki izpodjeda 
pšenično bilje.« Mati pa je videla, da ima sin v ro-
ki trepetajočo žanjico, in je dejala sinku: »Oj, sin-
ček, to ni miška, to je človek. Takoj nesi žanjico 
nazaj na polje.« Toda sinček se je že igral 
z drobnim bitjem. Mati je komaj prepreči-
la, da bi se ženici v rokah velikančka kaj 
ne zgodilo. Vendar je ubogal mater in od-
nesel žanjico nazaj.

Tako se je kmalu zgodilo, da je velikan-
ček zagledal, kako pada trava. Spet je po-
grabil dvoje malih bitij in tekel k očetu. Od 
daleč je vpil: »Oče, oče, ulovil sem dve ko-
bilici, ki spodjedata travo.« Oče je pojasnil 
sinu, da to nista kobilici, ampak človeka. 
Velel je sinu, naj vrne kosca na travnik. Ko 
sta bila spet prosta, sta zdrvela v vas in 
pripovedovala, kaj se jima je zgodilo med 
košnjo na travniku.

Podobno se je zgodilo oraču iz Solčave. 
Velikanček se je z njim in s konjem igral, 
priganjal je konja, da je preoral vse travni-
ke in pašnike. Ovce pa niso imele več česa 
jesti in so pocrkale, z njimi pa tudi velikani. 
Trupla velikanov je prekrila zemlja. Stoletja 
je trajalo, pa je nastalo gorovje, ki mu da-
nes pravimo Olševa.

O TURŠKEM JETNIKU
Lenartova cerkev je obdana z bregovi in 

skalnatim svetom. Kot vse kaže, ni bila ni-
koli utrjena. Pripovedka pravi, da so nekoč 
vdrli Turki v to deželo tako iznenada, da se 
prebivalci niso uspeli poskriti po gozdovih. 
Številne domačine so ujeli kar doma. Pri-
klenili so jih na dolgo verigo. Potem so jih 
vragi vlekli na Turško v sužnost.

Med ujetniki je bil tudi razgledan in pre-
možen človek, ki je vedel, da je na poti, 

po kateri so jih vlekli, kapelica svetega Lenarta. 
Molil je na čast svetnika in se zaobljubil, da mu 
zgradi cerkev, če ubeži krutim Turkom. Res mu je 
uspelo pobegniti. Držal se je zaobljube in posta-
vil cerkev v čast svetemu Lenartu. Baje je veriga 
prav taka, kot tista, v katero so bili ujetniki vkle-
njeni. V zahvalo jo je ovil okoli cerkve.

OKAMENINE V NOVI ŠTIFTI
Blizu Gornjega Grada je božjepotna cerkev 

Nova Štifta. Na mogočnem zidu, ki obdaja cer-
kev, je videti ob stopnicah k cerkvi dva kamnita 
kipa. Nekoč je bila na mestu, kjer stoji sedaj cer-
kev, le skromna kapela. Sklenili so, da pozida-
jo dostojno cerkev v čast Mariji. Toda župnik in 
lastnica zemljišča sta bila proti zidavi. Župnik je 
bral mašo, pri kateri bi rad prepričal ljudi, da cer-
kve ne gradijo. Žena, lastnica zemljišča, je doma 
hitro vzela v naročje otroka in odhitela v kapelo, 
saj je vedela, da domačini ne bodo šli k maši. To-
da ravnanje župnika in ženske pa ni bilo po vo-
lji Mariji. Med povzdigovanjem je nekaj po kapeli 
zašumelo in okamenela sta tako župnik kot žen-
ska z otrokom v naročju. Kipa stojita baje na me-
stu, kjer je tedaj stala kapelica.

JEZERO V PODVOLOVLJEKU
Nekoč se je cerkev na koncu doline Lučnice 

imenovala Sveti Anton na jezeru. Pravijo, da je 
bilo pred cerkvijo jezero, ki ga je polnil potok Br-
ložnica. Prekrasno jezero je segalo vse od cer-
kve pa do Funtkove ravne. Pripovedovalci to do-
kazujejo z močvirnim svetom pri Mlinarju in z 
udorninami.

Baje so videvali čudno bradatega moža; ve-
dno je sam hodil okoli cerkve. Ljudje so se ga iz-
ogibali, zato ga nihče ni vprašal, od kod je in kaj 
išče. Toda opazili so, da je vztrajno vrtal in sekal 
v skalo hriba Brlogi. Nenadoma pa je pričelo je-
zero odtekati, prav tam, kjer je mož klesal in vr-
tal. Ljudje so domnevali, da je ta čudni mož bival 
v jami pri kmetu Žagarju. Tam, in sploh tam okoli 
je veliko jam, pripovedujejo domačini.

Toda pravljica trdi, da naj bi bil starček sam 
sveti Anton Puščavnik, in po njem se zdaj cer-
kev tudi imenuje. Kdaj so cerkev pozidali, ni zna-
no, je pa starejša od tiste v Lučah, vsaj tako go-
vori pripovedka o cerkvi svetega Antona v Pod-
volovljeku.

KVARTOPIRCI IN KRSTA
Pred stoletji so mrtve iz Podvolovljeka poko-

pavali v Novi Štifti. Pot tja je bila dolga in napor-
na, saj so rajnke morali nositi, prevoz ni bil mo-
goč, saj tod ni bilo ceste. Nekoč so spet bili na 
poti s krsto in mrličem v njej, hodili so mimo 
kmetije Kunšpernik na sedlo Kašni vrh. Tam so 
malo počili, odložili so krsto in posedli.

Pa se domisli eden med nosači, da bi za kra-
tek čas vrgli karte. Namesto mize so uporabi-
li kar krsto. Ko so »nabijali«, je seveda odmeva-
lo v krsti. Kar naenkrat je bilo slišati iz krste mr-
mranje in vse je kazalo, da se je mrlič v njej obr-
nil. Takoj so vedeli, da je to kazen za »špil« za de-
nar, saj je kaj takega bilo pregrešno. Jadrno so 
nadaljevali pot proti Novi Štifti in med pogrebom 
molili za odpuščanje.

LOGAR JE ZIDAL HIŠO …
Logar v Logarski dolini je bil mogočen kmet, 

zato mu ni bilo všeč, da je bival v leseni hiši. Na-
črtoval je zidano hišo z nadstropjem. Seveda je 
bilo pri hiši kar dosti vrednosti, ki jih je bilo treba 
prenesti na varno. Domislil se je domače sušilni-
ce in v »frnaži« shranil vse od denarja do drugih 
dragocenosti. Vse skupaj je spravil v meh in ga 
skril v rov za kurjenje.

Tedaj je nižje pri Klemenšku bival mali mož, 
za katerega so ljudje trdili, da ima kolomon in so 
se ga zato bali. To je bil sloviti zdravilec in jasno-
videc Vid Strgar, ki so ga ljudje poimenovali Fi-
da. Prišel je k Logarju in mu dejal: »Čuj, Logar, 
kamor si skril dragotine, ni varno, bolje skrij te 
stvari.« Res je Logar prinesel skrito iz sušilnice 
domov in tam vse skupaj shranil - sušilnica pa je 
po nekaj dneh pogorela. O jasnovidcu Fidu se je 
potem še več govorilo. 

Cerkvica Kristusa Kralja v Logarski dolini leta 1931. 
Sliko hrani A. V. v Mozirju.
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Nasveti

Naše telo potrebuje gibanje

DARINKA PRESEČNIK, 
svetovalka za hortikulturo

URBAN PRAPROTNIK, 
tekaški trener Vabljeni na tekaški tečaj za začetnike pod strokovnim vodstvom 

Urbana Praprotnika, ki bo v petek, 8. aprila, ob 17. uri pri osnovni 
šoli v Mozirju. Naučili se boste: kako začeti, kakšna je pravilna teh-
nika teka, kako izbrati ustrezno tekaško obutev, pri kateri intenziv-
nosti je dobro teči, kako dihati med tekom, kako izvajati raztezne 
in krepilne vaje, kakšna naj bo prehrana ...

Tečaj traja tri ure, nanj pridete v športni opremi. Izvedemo ga v 
vsakem vremenu. Cena je 25 evrov in se poravna ob koncu tečaja. 
Naročniki Savinjskih novic imajo 20-odstotni popust. Obvezna je 
predhodna prijava po elektronski pošti franci.kotnik@gmail.com 
ali po telefonu 041-647-240, kjer dobite tudi dodatne informacije. 

Prijetno je sedeti v udobnem na-
slonjaču. Vendar če sedenje traja 
predolgo, to postane prava muka. 
Skoraj nevzdržno. Telo nam sporo-
ča: »Potrebujem gibanje!« 

GIBANJE - NUJA KVALITETNEGA 
ŽIVLJENJA

Potreba po gibanju je naša 
osnovna biološka potreba - je nu-
ja našega kvalitetnega življenja. 
Na primer, če se zdravi in pri polnih 
močeh usedemo ali uležemo zgolj 
za tri tedne, bomo v tem času izgu-
bili toliko mišične moči, kot da bi se 

postarali za 30 let. Po treh tednih 
bomo komaj stali na svojih nogah 
in zelo težko bomo hodili. 

V tem času bomo imeli zelo ver-
jetno težave s prebavo, zaradi po-
slabšanja imunskega sistema se 
bomo verjetno nalezli še kakšne 
bolezni, kosti bodo manj močne, 

sklepi bolj otrdeli. Počutili se bomo 
slabo. Ja, počivati je tako zelo lepo 
takrat, ko smo utrujeni, in vse večja 
muka, ko smo že spočiti.

STE TUDI VI GIBALNO 
PODHRANJENI?

Kljub temu da nam telo kmalu 
začne sporočati, da potrebuje gi-
banje, ga žal mnogo ljudi presliši. 
Prekomerno sedijo pri svojem delu 
v službi, v avtomobilu in med svo-
jim prostim časom se še dodatno 

usedejo doma pred televizijo. Zato 
v današnjem času zelo veliko lju-
di živi gibalno podhranjenih. In ta 
gibalna podhranjenost je eden od 

zelo pomembnih vzrokov za bole-
zni srca in ožilja, sladkorne bolezni 
tipa 2, debelosti, osteoporoze, de-
presije in še bi lahko naštevali.

ODLOČITE SE ZA BOLJŠE 
ŽIVLJENJE

Gibajmo se! Redno vsaj 30 mi-
nut dnevno omogočimo naše-
mu telesu dovolj velik napor. Hodi-
mo, tecimo, vozimo se s kolesom. 
Ko moramo dlje časa sedeti zara-
di dela, čim večkrat za kratek čas 
vstanimo in se vsaj malo razgibaj-
mo.

In kdor pri tem reče: »Jaz žal ni-
mam časa,« si naj prizna, da je to 
le velik in škodljiv izgovor. Nehajmo 
se izgovarjati. Raje se odločimo za 
boljše življenje. 

Še to: ne zamenjujmo dveh poj-
mov: lahko in lepo. Torej, ne živimo 
zgolj zato, da nam je lahko. Veliko 
pomembneje je, da nam je lepo. 
Zato, da nam je lepo, pa se je zelo 
vredno potruditi.

Obrezovanje sadnih rastlin 

V sadovnjaku se je v tem času 
začel nov krog del. Eno pomemb-
nejših opravil je obrezati in »ukro-
titi« sadna drevesa. Pri tem mora 
vsakdo poznati lastnosti posame-
znega drevesa. Če želimo pravilno 
gojiti sadne rastline, je poznava-
nje rodnega lesa nujno potrebno. 
Vegetativni brsti so majhni in koni-
časti, iz njih se ponavadi razvijejo 
mladike. Zraven štejemo tudi listne 
brste, ki so nekoliko večji. Genera-
tivni brsti so odebeljeni in okrogle 
oblike. Poznamo jih več vrst: eno-
stavni imajo en cvet (marelica, 
brezkev), iz večcvetnih pa se razvi-
je več cvetov (češnja, višnja, sliva). 
Pri ribezu in bezgu je socvetje. Pra-
viloma se rodni brsti razvijejo iz ne-
rodnih. 

Diferenciacija se začne zgodaj 

v rastni dobi po 15. maju in popol-
noma konča šele tik pred cvete-
njem naslednje leto. Na diferenci-
acijo rodnih brstov vpliva več de-
javnikov: število plodičev na dreve-
su, osvetlitev krošnje, veli-
kost zdrave listne površi-
ne, poškodbe zaradi bo-
lezni in škodljivcev, toča, 
suša, gnojenje itd. 

Pečkarji (jablana, hru-
ška, skorš, kutina): rodni 
brsti se razvijejo na koncu 
krajših ali daljših enole-
tnih poganjkov, ki izrašča-
jo iz stranskih brstov dve-
letnega lesa. Koščičarji 
(breskev, marelica, sliva, 
češnja, višnja): rodne br-
ste razvijejo na enoletnih 
mladikah, ob straneh na 
koncu mladike je vedno 
vegetativni brst. Malina, 
robida, in tajberi (križa-
nec maline in robide): ro-
dijo na enoletnih poganj-
kih, ki izraščajo iz korenin-
skega vratu. Iz dobro raz-
vitih poganjkov se razvijejo brsti, 
cvetovi in pozneje plodovi. Črni ri-
bez: najbolj rodne brste razvije na 
enoletnih poganjkih, ki izraščajo 

iz dveletnega lesa. Brsti, ki se raz-
vijejo iz enoletnih poganjkov in iz-
raščajo iz starega lesa ali direktno 
iz koreninskega vratu, so manj ka-
kovostni, socvetje je manjše. Prav 

tako so tudi pozneje manjši grozdi 
in jagode. Podobno je tudi pri rde-
čem ribezu, kosmulji in josti. 

Zimska rez: Pravi čas za to je 

druga polovica zime v februarju in 
marcu, takrat sadna drevesa miru-
jejo. Pečkarji: glavno rez pri vseh 
pečkarjih opravimo v zimskem ča-
su, če je le možno proti koncu zi-
me. Kambij (celitveno tkivo) je ta-
krat zelo aktiven in rane bolje za-
raščajo. Večje rane premažemo s 
premazi (kambisan) ali s cepilnimi 
smolami. Manjše rane hitreje zara-
ščajo, če jih ne premažemo. Košči-
čarji: slive pri zimski rezi redčimo, 
spodrezujemo izrojeni les in odva-
jamo veje na položnejše poganjke. 
Pri češnjah zimska rez ni priporo-
čljiva, saj se rane slabo zraščajo in 
se smolijo, zato je velika nevarnost 
vdora gliv in bakterij. Višnje pred-
vsem pomlajujemo in spodrezuje-
mo povešave poganjke. Marelice 
in breskve ne obrezujemo. 

Jagodičevje: režemo v zimskem 
času. Pri grmastih oblikah poskrbi-
mo za zračnost grmov in prikrajša-
mo vse prebujne poganjke. Pri ma-
linah, robidah in tajberju izrežemo 
stare, odmrle poganjke. Rodne po-
ganjke pri malinah prikrajšamo 
za tretjino. Pri robidah in tajberju 
stranjske poganjke prikrajšamo na 
30 cm, glavni poganjek pa na viši-
no 150 do 180 cm.

Iz brsta pri malini, robidi, tajberiju se razvije 
poganjek, na katerem so cvetovi in pozneje 

plodovi.
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Organizacije, Kotiček za voznike, Ljudje in dogodki

Marca
Pred 40 leti ...

ZANIMIV LOVSKI USPEH
Lovska sreča se ne nasmehne nikoli pre-

več na debelo, tako vsaj pravijo lovci. V pri-
meru, ki se je zgodil v Gornjem Gradu, pa 
tega ne moremo trditi. Mlademu gornjegraj-
skemu lovcu Janezu Štiglicu je s pomočjo 
psa terierja Amija uspelo v eni uri spraviti 
iz jazbine kar šest jazbecev. To se je zgodi-
lo pred štirinajstimi dnevi. V Gornjem Gra-
du pravijo, da je iz skoraj vseh hiš, kjer sta-
nujejo lovci, »dišalo« po jazbecu, toliko je bi-
lo mesa.

Pred 30 leti ...
ZA RAZVOJ SVOJEGA KRAJA

Solčava je že prek sto let znana turistična 
točka. Šele leta 1954 pa so tam ustanovili tu-
ristično društvo. Od takrat v njem neumor-
no dela Valentin Vider. V svoji hiši ima skro-
mno pisarno, kjer poskrbi za razne oblike 
obveščanja turistov. V preteklem letu je bilo 
dosti obiska, pravi Vider. Imeli so kar 17.414 
nočitev, seveda s planinskimi postojanka-
mi vred. Kot navdušen planinec je ohranil 
vrsto krajinskih lepot na filmu, saj sta Vi-
der in fotografski aparat neločljiva, poseb-
no, ko gre za planinski svet. Ko seže nazaj 
v spomin, pove, kako je nekoč neumorno 
delovalo za razvoj planinskega turizma pla-
ninsko društvo, ki ga je ustanovil v Mozirju 
Fran Kocbek. 

Pred 20 leti ...
ZGANJANJE POLITIKE 

NI ZASTONJ
V osnutku proračuna občine Mozirje za le-

tošnje leto je (bila) precejšnja postavka za fi-
nanciranje strank, po ustreznem ključu seve-
da. Pa se člani izvršnega sveta s to postavko 
niso povsem strinjali. Menili so namreč, da 
naj se stranke financirajo same, če se že gre-
do politiko. Eden od članov je celo dejal, da 
jih nikakor ne kaže plačevati za to, da bodo 
kasneje »nagajale« pri vladnih in drugih od-
ločitvah. Predvideni znesek so zmanjšali za 
polovico, drugo polovico pa namenili za ce-
ste. Kaj bodo o takšnem predlogu menili v 
skupščinskih klopeh, bomo kmalu slišali, v 
najslabšem primeru (za stranke) pa se bodo 
strankarski aktivisti vozili po malo boljših ce-
stah.

Zapise zbrala Tatiana Golob

PREDAVANJE O VRTNINAH

Zelenjava v domačem vrtu s 
poudarkom na ekološki pridelavi

V maškaro preoblečeni Igor Škerbot je kljub 
pustnemu času izvedel resno predavanje. 

(Foto: Marija Lebar)

Kmetijsko gozdarski zavod Celje, izposta-
va Mozirje in Društvo kmetic Zgornje Savinj-
ske doline sta v Mozirju pripravili predavanje 
o pridelovanju solatnic in plodovk. Predaval 
je specialist za zelenjadarstvo Igor Škerbot. 
Kako zanimiva je tema, je pričala dobra ude-
ležba in številna vprašanja, na katera je pre-
davatelj odgovarjal.

PRIPOROČILA ZA VARNO VOŽNJO

Na ceste se vračajo 
motoristi

Vozniki motornih koles in koles z motorjem se 
morajo zavedati, da njihove sposobnosti obvla-
dovanja motornega kolesa najverjetneje še ve-
dno niso na ravni lanskih. Asfaltna površina je 
v prvih pomladnih dneh še vedno hladna in ne 
omogoča optimalne oprijemljivosti pnevmatik, 
poleg tega je na vozišču veliko udarnih jam in 
veliko peska od zimskega posipa. 

Pred začetkom vožnje bi moral vsak voznik 
enoslednega vozila upoštevati priporočila za 
varno vožnjo. Pred uporabo vozila bi bilo potreb-
no preveriti zračni tlak v pnevmatikah in jih v pr-
vih kilometrih vožnje primerno ogreti. Čelada re-
šuje življenja, vendar samo v primeru, če je pra-
vilno pripeta, vezir pa čist. 

Motorno kolo je ozko, zato ga lahko pri večji 
hitrosti drugi udeleženci v prometu spregleda-
jo. Pri vožnji skozi levi ovinek se mora motorist 
odmakniti od ločilne črte na sredini vozišča, si-
cer bo glava brzela tudi meter globoko po smer-
nem vozišču za nasprotni promet. Posebna po-
zornost je potrebna v prvih minutah deževja. V 
primeru, da motorno kolo nima zavornega siste-

ma ABS, je v dežju ali na spolzkem vozišču ne-
varno zavirati na talnih označbah. Posebna pre-
vidnost v teh spomladanskih dnevih je potrebna 
tudi zaradi posipnega peska, ki je marsikje še 
vedno na cestišču. 

Stalna opozorila voznikom veljajo tudi zavo-
ljo uživanja opojnih substanc. Vožnja pod vpli-
vom alkohola, mamil, psihoaktivnih zdravil ali 
zgolj zavoljo preutrujenosti je izredno nevarna. 
Ne samo za voznike, ki vozijo v takšnem sta-
nju, ampak tudi za ostale udeležence v prome-
tu, ki jih ti zaradi neosveščenosti ogrožajo. Vo-
žnja v takšnem stanju lahko hitro postane za-
dnja!

Zavoljo varnejše vožnje je potrebno imeti na 
motornih kolesih vedno prižgane luči. Na čela-
di in oblačilih bi moralo biti čim več odsevnih tra-
kov ali drugih odsevnih teles, v zadnjem času 
policisti priporočajo tudi nošnjo odsevnih brez-
rokavnikov. Marsikdo te nasvete že upošteva, ob 
zavedanju, da ob skrbi za večjo vidnost poveču-
je stopnjo lastne varnosti.

Benjamin Kanjir

pridelek. Za preprečevanje je dobro postaviti pla-
stenjake, kjer pa je potrebno poskrbeti za ustre-
zno mikroklimo, higieno in redno kolobarjenje.

Marija Lebar

Škerbot je vse povedano preizkusil že na la-
stnem vrtu, torej so bili podatki in napotki veči-
noma iz prve roke. Prav zato je lahko odgovar-
jal na številna vprašanja o boleznih in škodljiv-
cih na vrtninah, o preprečevanju le-teh in o gno-
jenju in vzdrževanju zelenjavnega vrta.

Predavanje je bilo prvenstveno namenjeno 
gojenju solatnic in plodovk. Poleg običajnih so-
latnic, kot so ledenke in maslenke, endivije in ra-
diči, je beseda tekla tudi o motovilcu in o divjih 
zeliščih, ki jih prav tako uporabljamo kot solatni-
ce; tukaj gre predvsem za divjo rukolo, cikorijo in 
regrat. Zlasti slednji vsebuje številne za prehra-
no pomembne snovi in ga drugod po Evropi go-
jijo kot vrtnino.

Pri plodovkah, kot so paradižnik, paprika in 
jajčevci, je bilo največ govora o boleznih, ki zlasti 
v vlažnem vremenu načnejo plodove in uničijo 
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Vodenje društva prevzel Robert Stropnik

Robert Stropnik je obljubil vodenje 
mozirskih gasilcev po svojih 
najboljših močeh in znanju. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

RIBIŠKA DRUŽINA LJUBNO

Glavna skrb - ohranjanje življenja v Savinji 

Predsednik Janez Podkrižnik – 
Matic je predstavil rezultate dela 

lanskega leta. 
(Foto: Franjo Atelšek)

Predsednik ljubenske ribiške 
družine Janez Podkrižnik – Matic 
je zbranim na občnem zboru pred-
stavil rezultate lanskega dela. V 
ospredje so postavili gospodarje-
nje z ribjim življem, izvajanje špor-
tnega ribolova, predvsem pa skrb 
za ohranjanje narave ob vodoto-
kih, ki obsegajo Savinjo in njene 
pritoke v zgornjem toku reke. 

Odlavljanje in vlaganje rib, vzre-
ja rib v njihovi ribogojnici ter šte-
vilčni podatki o gibanju staleža po-
sameznih vrst rib kažejo na to, da 
je v družini njihovo gospodarjenje 
skrbno načrtovano. Velik del njiho-
vih aktivnosti predstavlja športni ri-
bolov po sistemu »ujemi in spusti«, 
saj so v lanski ribolovni sezoni za-
beležili preko 2.000 lovnih dni, ki 

so jih koristili številni domači in tu-
ji turisti. 

Ponovno je bila izrečena kriti-
ka zaradi slabega inšpekcijskega 
nadzora nad nekaterimi upravljav-
ci malih hidroelektrarn, ki marsik-

daj kljub jasnim zakonskim pred-
pisom odvzemajo preveč vode iz 
strug potokov. Na to bo morala biti 
v prihodnje bolj pozorna čuvajska 
služba v družini. Kot pravo kata-
strofo za ribe v reki so bili označe-
ni tudi veliki plenilci rib – kormora-
ni, ker jim njihovega plenjenja rib iz 
Savinje kljub dobremu sodelovanju 
ribičev z lovci ne uspeva prepreči-
ti, kar se ne bo izboljšalo, dokler ne 
bo sprejeta ustrezna zakonodaja 
na to temo. Plan v prihodnje ne bo 
nič drugačen, kot je bilo vodilo ribi-
čev pri njihovem dosedanjem delu, 
saj je pred njimi že bližnja očišče-
valna akcija.

Občnega zbora se je udeležil tu-
di predsednik Zveze ribiških družin 
Celje Peter Solar. Ljubenskim ribi-
čem je izrazil pohvalo pri opravlja-
nju njihovega poslanstva, ki je lah-
ko vzor ostalim v širšem sloven-
skem prostoru. Prisotne je seznanil 
s pripravami na proslavo 130-letni-
ce organiziranega sladkovodne-
ga ribištva v Sloveniji, katere vrhu-
nec bo svečana akademija – Dan 
ribičev 18. junija letos na Brdu pri 
Kranju. 

Franjo Atelšek

Mozirski prostovoljni gasilci so 
se 12. marca zbrali na 124. obč-
nem zboru. Ozrli so se na prehoje-
no pot, si postavili letošnje cilje, iz-
volili pa tudi novega predsednika. 
Dosedanjega Jožeta Zlatinška je 
zamenjal Robert Stropnik. 

Zlatinšek je podal še svoje za-
dnje poročilo o delovanju društva. 
Tudi preteklo leto je bilo polno izve-
denih akcij, izobraževanj in ostalih 
druženj. V društvu je 322 članov, 
od tega 93 operativcev. Sodelova-
li so na očiščevalni akciji, varovali 
so krajevne prireditve, se udeležili 
slovesnosti ob florjanovi nedelji in 
obnovili del gasilskega doma. Ude-
ležili so se izobraževanj za nosilce 
dihalnih aparatov, bolničarje, pota-
pljače, radio veziste, informatorje, 
inštruktorje in se usposobili za so-
delovanje v intervencijah z upora-
bo helikopterjev. 

Konec julija so izvedli tradicio-

nalni memorial Viktorja Lukšeta 
za veterane in po njem veselico. 
Izkupiček so namenili za nabavo 
multimedijske opreme v predaval-
nici gasilskega doma. Udeleževa-
li so se družabnih srečanj, ki sta 
jih organizirali pobrateni društvi iz 
Kumrovca in Zagreba. Ob decem-
brskem dnevu gasilca so iz rok 
župana Ivana Suhoveršnika pre-
jeli več kosov zaščitne opreme, 
ki jo bodo s pridom uporabljali na 
različnih intervencijah. Teh je bilo 
v lanskem letu šestnajst, od tega 
devet požarov, šest tehničnih in-
tervencij in posredovanje ob vi-
soki vodi. Na višje ležeče kmetije 
so prepeljali 860.000 litrov vode. 
Skupno so mozirski gasilci v lan-
skem letu opravili dobrih 5.000 
prostovoljnih delovnih ur. Veliko 
izmed njih tudi za izvedbo vaj, na 
katerih so preizkusili psihofizično 
pripravljenost. 

Lani sta dobro delovali tudi ga-
silski trojki Lepa Njiva in Šmihel. 
Stalno delovanje so v poročilih iz-
kazali tudi mladi in veterani. Eni na 
področju vaj in tekmovanj, drugi 
bolj na družabnem nivoju. Zagna-
nost izkazujejo še ženske, saj sta 
se članici Blanka Jakopin in Stanka 
Pečnik kot edina slovenska ženska 
dvojica udeležili tekmovanja za ga-
silski izziv, najtežje psihofizične ga-
silske preizkušnje.

Pred novim letom je Jože Zla-
tinšek obvestil upravni odbor dru-
štva, da nepreklicno odstopa z me-
sta predsednika. Z besedami za-
hvale so ga zato razrešili, kot nove-
ga predsednika pa potrdili Rober-
ta Stropnika iz Lepe Njive. Slednji 
je zatem predstavil načrt dela za 
tekoče leto in obljubil vodenje mo-
zirskih gasilcev po svojih najboljših 
močeh in znanju.

Benjamin Kanjir



V Mozirju so se na jožefovo zbrali starodobni smučarji iz vse Slovenije, 
se v povorki sprehodili skozi trško jedro, nato pa podali na Golte. Kljub me-
gli so organizatorji, člani GSK Mozirje, sekcije starodobnikov, izpeljali na-
črtovani program in poskrbeli za sproščeno vzdušje med starimi prijatelji.

Udeleženci srečanja so se zbrali na Trgu osamosvojitve, kjer so jih v 
spremstvu zvokov Godbe Zgornje Savinjske doline, ki jo vodi Tomaž Gu-
ček, organizatorji obilno pogostili in pozdravili. Predsednik društva Milan 
Lipnik, za njim pa še župan Ivan Suhoveršnik sta jim v Mozirju zaželela pri-
jetno bivanje in veliko uspešnih zavojev med postavljenimi količki. Za do-
bro voljo so nato poskrbeli še harmonikaši Andreja Raka, del sestava ljud-
skih pevk Pušelc in sami udeleženci, ki so drug drugemu razkazovali stare 
ali po starem narejene nove smuči. 

Vsi skupaj so se nato polni pričakovanj podali na Golte. Z gondolsko žič-
nico se tokrat niso pripeljali na s soncem ožarjene snežne planjave, am-

Gosta megla dobri volji 
ni povzročala škode

5. SREČANJE LJUBITELJEV SMUČANJA PO STAREM

Povorka Veselih Savinjčanov, ki so na koncu slavili ob uspeli organizaciji 
prireditve in zmagi v smuku.

Po dolgih desetletjih, če ne kar stoletju, je Mozirje znova prevozil kolesar 
na lesenem kolesu.

Tule bom malo počil, da ne bom prekoračil predpisane hitrosti. Borut Zavolovšek je krstil vse tiste, ki so se srečanja prvikrat udeležili.

Skoki so se pričeli, ko je meglo 
predrlo sonce.

Planšar ni bil le hiter, ampak tudi 
glasen.

Ženice 50+ so se brez strahu podajale 
skozi meglo in mehak sneg. 

Najmlajši udeleženec srečanja še ni 
dopolnil treh let.

pak v megleno dopoldne ob novem hotelu. Prvo začudenje ob bistveno 
spremenjenem ambientu je zamenjal kljub slabšim vremenskim pogo-
jem dobro pripravljen poligon za izvedbo smučarske discipline kombina-
cija Golte. 

Udeleženci so se v različnih starostnih kategorijah podali najprej med 
količke, kjer so za vijuganje porabili kar veliko spretnosti. Od najmlajšega, 
ki še ni dopolnil treh let, do starejših, ki so na ledja naložili že krepkih šest in 
še nekaj križev. Med količki sta se podala tudi gosta iz Nizozemske, ki sta 
bolj ali manj uspešno prav tako zapeljala skozi ciljna vratca.

Zavoljo goste megle je vprašanje o skokih, najatraktivnejši disciplini, dol-
go viselo v zraku. Čas je bil vendarle dobro izkoriščen, saj je predsednik 
mozirskih starodobnikov Borut Zavolovšek krstil vse tiste, ki so se srečanja 
prvikrat udeležili. Po krstu je za par trenutkov meglo predrlo toplo sonce in 
skoki so se pričeli. Ob smehu in povišanem adrenalinu se je na skakalnico 
podalo zgolj nekaj najpogumnejših, ki so se v stilu planiških orlov spustili 
po zaletišču. Megla se je namreč hitro vrnila in zavoljo varnosti marsikoga 
odvrnila od poskusa skoka. 

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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Ljudje in dogodki, Čestitke, Oglasi

KURSAĐIJE NA LJUBENSKEM ODRU

Zabavni tečajniki 
gostovali v dolini

Na odru ni manjkalo medsebojnega šaljivega obračunavanja. 
(Foto: Štefka Sem)

V petek, 11. marca, so oder lju-
benske kulturne dvorane zasedli 
tečajniki oziroma Kursađije. Orga-
nizator Klub zgornjesavinjskih štu-
dentov je ponovno poskrbel za do-
godek poln smeha in zabave.

Kursađije so tečajniki iz vseh re-
publik nekdanje Jugoslavije, ki se 
šolajo na policijski šoli. Po svojem 
znanju ravno ne izstopajo, so pa 
zato navdušeni nad pripovedova-
njem dogodkov iz svojega življe-
nja in vsevedni o zakonskih peri-
petijah svojih sošolcev. Na Ljub-

nem ob Savinji so se predstavili 
Albanec Ajdemi Popuši, profeso-
rica Cuca, Srb Ludi Milojko, Hrvat 
Hrvoje in slovenska predstavnika 
v tej priljubljeni seriji ciganka Kar-
men in škrti Gorenjec Joža. Tipič-
ni jugoslovanski humor in zabav-
no prikazana nasprotja med na-
rodnostmi nastopajočih so nav-
duševala publiko v dvorani. Po-
leg nekaterih že znanih odlomkov 
iz TV serije so Kursađije razkrile 
marsikaj novega.

Štefka Sem

POKAŽI KAJ ZNAŠ V BOČNI

Talenti sprostili in 
nasmejali občinstvo

Ansambel, ki je vztrajal najdlje na odru, čeprav je naredil »vse na pol«. 
(Foto: Marija Šukalo)

Kulturno društvo Bočna je pred-
zadnjo nedeljo v marcu pripravi-
lo popoldne zabave in smeha pod 
naslovom Pokaži kaj znaš. Na boč-
kem odru so se tako petič zapovr-
stjo zvrstili različni pevski in instru-
mentalni talenti iz naše doline in 
širše. Prepolna dvorana pa je bila 
dokaz, da si obiskovalci tovrstnih 
prireditev in akterjev želijo. 

V tako bogatem programu, da se 
je moderatorju Sirnekovemu Franci-
ju iz Solčave že na začetku priredi-
tve »treslo srce«, so nastopili harmo-
nikarji Klemen Lamprečnik Gašper 
Belaj, Rok Prašnikar, duet Mojca in 
Milena, harmonikarski orkester An-
dreja Raka ter ansambli Slap, Zlato-
rog, Hooruk, Vesela družba, Čar in 
Vse na pol. Ime slednjih je bilo le od-
raz tistega, kar so na odru pokazali. 
Ne samo, da so bile skladbe odigra-
ne vse na pol (ne po kvaliteti, temveč 

po količini), so bili  tudi oblečeni »vse 
na pol«. Kljub temu so uspeli občin-
stvo nasmejati s svojim izvajanjem 
in domislicami ter glasom in stasom. 

Da je poldruga ura v nedeljskem 
popoldnevu vse prehitro minila, 
gre zahvala tudi humoristoma Mi-
ranu Alkotestniku (Miranu Žerovni-
ku) in Franciju Podbrežniku. Slednji 
se je pokazal kot tudi dober »rimar« 
in »Ah pomlad, pohotna čuteča, za 
moj šporhert prislinila se sreča. Sre-
ča, ki bohotne ima grudi, me boža in 
lubčka tudi, srček moj dobil je druž-
bo, sam pa staknil ljubezensko sem 
okužbo,« je le delček njegove boga-
te »poezije«, ki opeva stanje duha in 
telesa. In stanje telesa in duha je Sir-
nekov Franci preverjal tudi pri sne-
malcu, kjer je ugotovil, da je ta v ča-
su snemanja prireditve postal »pre-
sušen« (beri žejen).

Marija Šukalo
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DRUŠTVO ZGORNJESAVINJSKIH DIABETIKOV MOZIRJE

Za obvladovanje bolezni pomembno izobraževanje 

Novi predsednik društva je Anton 
Venek. (Foto: Katja Ermenc)

DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUČE

Skoraj vsak peti Lučan je 
upokojenec

V zadnjem letu lučke upokojence 
vodi Tinka Kladnik. 

(Foto: Štefka Sem)

DRUŠTVO UPOKOJENCEV NAZARJE

Po več kot desetletju 
zamenja predsednika

Nova predsednica Vera Pečnik se je 
zahvalila za zaupanje. 

(Foto: Marija Šukalo)

Na občnem zboru Društva upo-
kojencev Nazarje so člani dru-
štva izvolili novega predsedni-
ka, upravni in nadzorni odbor ter 
ostale organe društva. Janeza Šti-
glica, ki je društvo vodil več kot de-
setletje, je zamenjala Vera Pečnik. 
Ob predaji predsedniške funkcije 
je Štiglic izpostavil, da se s funk-
cije poslavlja le zaradi tega, ker je 
v tem obdobju realiziral vse ideje. 
Hkrati je napovedal, da bo še ve-
dno kot podpredsednik sledil de-
lu društva in pomagal, kolikor bo 
mogel. 

Štiglic je zatem podal poročilo o 
delu. V njem je poudaril, da je bila 
društvena dejavnost zelo bogata. 
Med drugim so se lotili vsesloven-
ske očiščevalne akcije, z osnovno-
šolci so izvedli projekt Sadovi druž-
be. Prav tako so bili aktivni pri ak-
ciji starejši starejšim. Skrbeli so za 
družabnost, saj so se podali na iz-
let po Prekmurju in pripravili dru-
štveni piknik. Ob novem letu so obi-
skali bolne in onemogle tako na nji-
hovih domovih kot v domovih sta-
rejših krajanov. Leto so zaključili s 
prednovoletnim družabnim sreča-
njem za starostnike in člane dru-
štva. V okviru nazarskega upoko-
jenskega društva že vrsto let uspe-

šno deluje ročnodelska sekcija, ki 
jo vodi Ida Kotnik. 

Pri predstavitvi plana dela je Šti-
glic poudaril, da se bo nov uprav-
ni odbor trudil, da bo njihovo delo 
prav tako kvalitetno, kot je bilo do 
sedaj. Nova predsednica Vera Peč-
nik se je zahvalila za zaupanje in 
prosila za podporo pri nadaljnjem 
delu. Zaveda se namreč, da brez 
dobre ekipe sama ne bo zmogla 
vsega. 

Marija Šukalo

Lučki upokojenci so se na obč-
nem zboru zbrali v velikem številu. 
Najštevilčnejše društvo v kraju šte-
je kar 283 članov, najstarejši član 
šteje 96, članica 92 let. Ponosni 
so, da imajo društvu takšne »ko-
renine«, kajti nad 90 let šteje šest, 
med 80 in 90 let pa kar 53 članov. 
V zadnjem letu upokojence vodi 
predsednica Tinka Kladnik. Le-ta je 
povzela številne aktivnosti, ki so jih 
v društvu izvajali v preteklem letu.

Zelo pomembna aktivnost je bi-
la soustvarjanje lučkega dne, pred-
vsem spomini starejših so nepre-
cenljivi pri obujanju življenja v Lu-
čah pred mnogimi leti. Upokojen-
ci so šli na številne izlete in bili na 

trgatvi ter pikniku, preizkusili so se 
tudi v kolesarjenju. Lučki upokojen-
ci redno sodelujejo na Festivalu za 
tretje življenjsko obdobje, kjer je že 
znano šestglasno prepevanje čla-
nov moškega zbora. Lani so se na 
festivalu poleg zbora predstavili še 
pevki in citrar. 

Plani za letošnje leto so podob-
ni lanskim, predvsem si želijo veli-
ko prijetnega druženja, izletov, kjer 
jim potovanje polepša bivši pred-
sednik Kristl Germelj z igranjem 
na harmoniko. Organiziran bo tu-
di dan za zdravje in obdaritev čla-
nov starejših nad 80 let v novole-
tnem času. Socialno ogroženim 
članom bodo poskušali pomaga-
ti pri premagovanju vsakodnevnih 
stisk in težav. Načrtujejo še vključi-
tev v projekt Starejši za večjo kako-
vost življenja doma.

Upokojence je pozdravil župan 
Ciril Rosc, ki je vsem zaželel aktiv-
no in prijetno druženje skozi vse le-
to. Srečanje so popestrili člani mo-
škega zbora, citrar Tončk Mlačnik s 
pevkama in mlada harmonikarja. 
Manjkalo ni pustnega vzdušja, saj 
se je našla šema, ki je upokojen-
cem deklamirala in zapela, po ura-
dnem programu pa je za dobro vo-
ljo skrbel Kristl Germelj s prijatelji.

Štefka Sem

Zgornjesavinjsko društvo dia-
betikov je dejavno že 14 let. Pred-
sednik Jože Prušek je na volilnem 
občnem zboru svojo funkcijo pre-
dal Antonu Veneku. V preteklem 
letu so poslovali pozitivno in orga-
nizirali ali se udeležili številnih ak-
cij, kot so meritve povprečja slad-
korja HbA1c, meritve KS, holeste-
rola in krvnega tlaka, edukativno 
okrevanje članov na Debelem Rti-
ču v mesecu maju, novembrski po-
hod, številna predavanja o življenju 
s sladkorno boleznijo, spodbujanje 
telesnih aktivnosti. Udeležili so se 
športnega srečanja članov diabe-
tikov Savinjsko-šaleške in Koroške 
regije, piknika na Pohorju, spodbu-

jali so šole v izobraževanju o zdrav-
ju, v okviru socialnega programa 
pa izvedli obiske po domovih. Tu-
di za letos je predviden podoben 
plan. 

Za diabetike je pomembno, da 
se včlanjujejo v društva, kjer se izo-
bražujejo, izmenjavajo izkušnje, se 
vzpodbujajo in skupaj spoznavajo 
bolezen. Bistveno je poznavanje in 
upoštevanje zdravega prehranje-
vanja ter fizične aktivnosti, ker je to 
edini način, da ostane bolnik v so-
lidni zdravstveni kondiciji. Tako je 
trenutno povezanih že več kot 200 
članov, ki vabijo diabetike k sode-
lovanju. 

Irena Volk je imela uvodno pre-

davanje, v katerem je osvetlila kro-
nične in akutne zaplete pri sladkor-
nih bolnikih, cilje, sredstva in me-
tode zdravljenja. Poudarila pa je, 
da ima lahko sladkorna bolezen 
resne posledice, ampak bolezen 
je mogoče zdraviti in imeti urejen 
sladkor. 

Katja Ermenc
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DRUŠTVO ZGORNJESAVINJSKI STARODOBNIKI

Pet let uspešnega dela

Predsednik Ivo Sovinšek (levo) je podelil priznanja prizadevnim članom. 
(Foto: Franjo Atelšek)

Zgornjesavinjski starodobniki 
so na peti redni skupščini zaključi-
li pet let uspešnega delovanja dru-
štva. Njihova dejavnost je prepo-
znavna v Zgornji Savinjski dolini, 
po Sloveniji, Hrvaški in zamejstvu. 
Predvsem lansko leto so bili člani 
zelo aktivni, saj so spravili pod stre-
ho vrsto prireditev, na čelu s četr-
tim mednarodnim srečanjem lju-
biteljev starodobnih vozil na Ljub-
nem, zelo odmevna pa je bila tu-
di razstava ob jubilejnem Flosar-
skem balu. 

Predsednik Ivo Sovinšek je bil 
v pregledu dosedanjega dela kri-
tičen do nekaterih članov, ker so-
delovanje in dobre odnose v dob-
robit društva ohranjajo le posame-
zni člani, drugi pa za to ne naredijo 
dobesedno nič. V šesti številki dru-
štvenega biltena, ki so ga člani pre-
jeli na skupščini, je opozoril član-

starino, bodisi na kolesih ali v dru-
gačni obliki, ki bi v nasprotnem pri-
meru končala med starim železom 
ali v skladovnici drv. Zanesenjak iz 
njihovih vrst je namreč pred pro-
padom rešil stare kašče, ki so bile 
prikazane v tokrat predstavljenem 
društvenem biltenu. 

S svojo dejavnostjo in širjenjem 
prepoznavnosti po prepričanju 
»starodobnikov« tudi na področju 
razvoja turizma v Zgornji Savinj-
ski dolini prispevajo konkreten pri-
spevek, kar je pri mnogih subjek-
tih iz te panoge le črka na papirju. 
Bogata bera sadov minulega dela 
je osnova za planirane aktivnosti 
društva, ki bo tudi v prihodnje na-
daljevalo po preizkušenih recep-
tih, le z novimi pravili igre za tiste 
člane, ki so bili doslej bolj v vlogi 
statistov.

Franjo Atelšek

stvo, da je prisotnost na sestankih 
in zanimanje za aktivnosti in delo 
v društvu osnova za medsebojno 
spoštovanje in kvalitetno delo nje-
govih članov. 

Ker se nič ne zgodi samo od se-

be, so v statut dodali posebno toč-
ko, ki opredeljuje pravice in dolžno-
sti vsakega člana do dela v dru-
štvu. Društvena skrb za ohranjanje 
tehnične in kulturne dediščine v na-
ši dolini je ohranila že marsikatero 

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Letos bodo osvajali Črno goro

Preko dvajset članov mladinskega odseka je za pridno planinarjenje prejelo 
našitke in znake mladi planinec. (Foto: Tatiana Golob)

Številni člani nazarskega pla-
ninskega društva so se 11. mar-
ca zbrali na občnem zboru. Tudi 
letos so bila poročila vseh optimi-
stično naravnana, saj so vsi poro-
čali o napredku in uspehih svojih 
odsekov. 

Kot je v pozdravnemu nagovoru 
dejal njihov predsednik Sandi Gru-
dnik, je delo potekalo po ustaljenih 
tirnicah, vendar z uresničevanjem 
novih idej, zato po rezultatih lansko 
leto ocenjuje za uspešno. Tudi član-
stvo že šest let zapored narašča, v 
lanskem letu se je dvignilo za deset 
odstotkov in je ob koncu leta štelo 
že 402 člana. Grudnik je poudaril, 
da društvo veliko pozornost name-
nja izobraževanju svojih vodnikov. 

Vsak mesec organizirajo enega 
ali več izletov, ki so različni po te-
žavnosti, člani pa na ta način spo-
znavajo Slovenijo in tuje dežele. 
Največji organizacijski podvig je bil 
gotovo lanskoletni izlet na Islandi-
jo, s katerega so se udeleženci vr-
nili polni lepih vtisov. Letos se bodo 
podali na zanimivo poletno poto-
vanje v Črno goro. Odsek za izletni-
štvo in vodništvo pomaga tudi pri 
izvedbi izletov planinskega krožka 
OŠ Nazarje, člani se redno udele-
žujejo orientacijskih tekmovanj. 

Markacijski odsek redno obna-
vlja markacije in čisti odvečno po-
drast s šestih planinskih poti. Med 
pohodniki in kolesarji je zelo prilju-
bljena tudi društvena koča Farban-

ca, kjer vsak vikend in vse prazni-
ke potekajo dežurstva, skozi vse le-
to pa poteka akcija Kolesar – poho-
dnik, v okviru katere so lani zabe-
ležili 2.500 opravljenih vzponov na 
Farbanco. 

Nazarski planinci so zelo pono-
sni tudi na svoj podmladek, ki de-

luje v okviru mladinskega odseka. 
Mladi so se udeleževali tako izo-
braževanj kot tekmovanj, letos pa 
bodo organizirali planinsko šolo. 
Tudi planinski krožek, ki ga vodita 
Martina Zakrajšek in Vanja Hofba-
uer, je bil dejaven vse leto.

Tatiana Golob

Prehod na 
poletni čas

V nedeljo, 27. marca 2011, 
bomo ob 2. uri zjutraj ure pre-
makniti za eno uro naprej, torej 
na 3. uro, in s tem prešli na po-
letni čas.
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2. SLOVENSKA FUTSAL LIGA 

»Graščaki« že zmagovalci rednega dela
KMN Nazarje Glin : KMN Kix Ajdovščina 

3:1 (1:0) 

Z deveto zaporedno zmago so 
nazarski nogometaši tri kroge pred 
koncem rednega dela prvenstva 
v enotni 2. slovenski futsal ligi že 
osvojili prvo mesto in si tako zago-
tovili najboljšo pozicijo v kvalifikaci-
jah. Kdo bo njihov nasprotnik, še ni 
povsem znano, po vsej verjetnosti 
bo to Izola.

Varovanci trenerja Peziča melje-
jo vse pred seboj in tudi ekipa Kix 
Ajdovščina s prvoligaškimi izku-
šnjami tokrat ni mogla preprečiti 
zmagovalnega niza, ki traja že de-
vet krogov. Upamo lahko, da bo do-
bra forma in še boljša igra krasila 
ekipo tudi v kvalifikacijah, katere se 
zadnja leta za »graščake« niso iz-
šle ravno po željah, k neuspehu pa 

je nedvomno pripomogel tudi pre-
dolg in neprimeren tekmovalni sis-
tem končnice, ki ekipo na koncu ta-
ko fizično kot psihično povsem iz-
črpa. 

Pred letošnjim sklepnim deja-
njem čakajo ekipo Nazarje Glin še 
trije prvenstveni krogi, in sicer so 
najprej prosti, nato gostujejo pri 
Keblju, na zadnji tekmi pa jih čaka 
domači obračun z Zavrhom. Ker se 
jim z rezultati ni treba več obreme-
njevati, bo njihova glavna skrb na-
menjena saniranju poškodb neka-
terih ključnih igralcev, taktično se je 
potrebno znebiti kartonov in se kar 
najbolj v miru in temeljito pripravi-
ti na pomembne tekme končnice.

Franjo Pukart 

Strelci: 1:0 Hren (9), 2:0 Banovšek (22), 3:0 Oblak (32), 3:1 Likar (38). 
KMN Nazarje Glin: Supin, Letojne, Oblak, Urtelj, V. Kugler, Banovšek, Me-

tulj, Hren, Cigljar, Mekiš.
Rumeni karton: Matej Banovšek (Nazarje Glin).
Rezultati 19. kroga:
Nazarje Glin : Kix Ajdovščina 3:1, Kebelj : Velike Lašče 12:3, Tomaž : Slo-

venske Gorice 5:5, Zavrh Masind : Weber 1:7, Viktorbit eBlagajna : Maribor 
Branik 4:3, prosta ekipa: Benedikt.

Lestvica po 19. krogih: 1. Nazarje Glin 42, 2. Kebelj 35, 3. Benedikt 33, 
4. Viktorbit eBlagajna 30, 5. Slovenske Gorice 25, 6. Kix Ajdovščina 23, 7. 
Velike Lašče 21, 8. Weber 17, 9. Zavrh Masind 16, 10. Maribor Branik 16, 
11. Tomaž 14.

Lista strelcev: 29 Blaž Metulj (Nazarje Glin), 28 Siniša Brkič (Viktorbit), 
24 Bojan Klemenčič, Gorazd Fridrih (Kebelj) … 12 Boštjan Oblak, Primož 
Hren (Nazarje Glin. 

DRŽAVNO PRVENSTVO NA GOLTEH 

Prvak v veleslalomu postal Nejc Naraločnik

Nejc Naraločnik se je ponovno odrezal. (Foto: Milan Lipnik)

Po odličnih rezultatih in številnih zmagah na zadnjih 
tekmah je Nejc Naraločnik prejel povabilo v državno 
reprezentanco mlajših dečkov. Reprezentančni dres je 
prvič oblekel na tekmovanju na Sljemenu 20. marca.

Na Golteh se je 12. in 13. mar-
ca odvijalo državno prvenstvo za 
starejše in mlajše dečke ter de-
klice v dveh disciplinah, slalomu 
in veleslalomu, v superveleslalo-
mu je bilo tekmovanje teden prej 
na Krvavcu. Seštevek je dal nove 
prvake v trojni kombinaciji. Tek-
movanje na Golteh je organiziral 
Gornjesavinjski smučarski klub 
(GSK) Mozirje.

Najboljši rezultat med tekmo-
valci GSK je dosegel Nejc Nara-
ločnik med mlajšimi dečki, ki je 

zmagal v veleslalomu, superve-
leslalom je končal na tretjem, 
slalom pa na 16. mestu. V trojni 
kombinaciji je tako zasedel sed-
mo mesto. V veleslalomu je med 
mlajšimi deklicami Julija Verbuč 
dosegla deseto mesto. Klemen 
Hriberšek je v kategoriji mlajših 
dečkov zasedel 24. mesto v sla-
lomu in 17. v veleslalomu ter ta-
ko osvojil 17. mesto v kombina-
ciji. 

Med starejšimi deklicami je Ur-
ša Marolt v slalomu končala na 12. 

mestu, Anja Drev pa na 23. v vele-
slalomu. Pri starejših dečkih se je 
Jan Napotnik v slalomu uvrstil na 
21. mesto, v veleslalomu in kombi-

naciji je bil 18. Med uspešne se je 
vpisal tudi Domen Lipnik s 13. me-
stom v veleslalomu. Predsednik 
GSK Milan Lipnik je nastope tekmo-
valcev kluba na prvenstvu označil 
kot zelo dobre.

»Po zelo napornem vikendu 
smo lahko zadovoljni v vseh po-

gledih. V težkih razmerah nam je 
uspelo pripraviti dve lepi tekmi. 
Zahvalil bi se vsem, ki so sodelo-
vali pri izvedbi tekmovanja,« je po 

tekmah povedal Lipnik. Ni odveč 
dodati, da so se s pripravo pro-
ge v veliki meri spoprijeli starši 
otrok, ki v klubu trenirajo, njihov 
trener Bojan Napotnik, vodja tek-
movanja Ivo Šinkovec in Milan Li-
pnik. 

Štefka Sem

ŽENSKI NOGOMETNI KLUB RUDAR ŠKALE

»Rudarke« domov s 
tremi točkami

ŽNK HV Tour Slovenj Gradec : ŽNK Rudar Škale 
2:3 (0:3)

Lestvica po 11. krogu 1. SŽNL:
1. ŽNK Krka 28, 2. ŽNK Rudar Škale 21, 3. ŽNK Sl. Gradec 21, 4. ŽNK Jev-

nica 20, 5. ŽNK Pomurje Bel. 17, 6. ŽNK Maribor 10, 7. Velesovo Kamen J. 
4, 8. ŽNK Dornava 2.

Ob začetku spomladanskega de-
la 1. slovenske ženske nogometne 
lige so »rudarke« domov pripeljale 
pomembne tri točke in se na lestvi-
ci povzpele na odlično 2. mesto. Na 
prvi tekmi spomladanskega dela je 

svojo prvo tekmo med članicami od-
igrala odlična Tina Marolt. To nede-
ljo bodo velenjske igralke na stadio-
nu ob jezeru, na igrišču z umetno tra-
vo ob 15. uri gostile ekipo Maribora.

Ana Kos
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Šport

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Ponovno naleteli na boljšega nasprotnika 
Terme Olimia Podčetrtek : 

Nazarje 101:73 
(29:14, 17:22, 35:21, 20:16)

ODBOJKARSKI KLUB KLS LJUBNO

Uspešni nastopi 
Ljubenk

Ekipi OK KLS Ljubno sta bili v preteklem tednu 
uspešni na odbojkarskem parketu, saj so tako 
članice kot starejše deklice zabeležile po dve 
zmagi. Najprej so članice v sredo v 4. kolu raz-
igravanja na domačem igrišču premagale fa-
vorizirano ekipo Črne z rezultatom 3:2. Doma-
činke so bile boljša ekipa predvsem v prvem in 
drugem nizu, ko so popolnoma nadigrale Koro-
šice. V naslednji dveh setih se je zgodba obrni-
la v korist gostij, v odločilnem petem pa so Lju-
benke zbrale dovolj moči in na koncu zasluže-
no zmagale. 

V petem kolu je ekipa KLS Ljubno gostovala 
v Mozirju. V zgornjesavinjskem derbiju in tekmi 
dveh izenačenih ekip je zmaga zasluženo pripa-
dla igralkam KLS Ljubno z rezultatom 3:1. Že v 
prvem setu so bolj odločno začele igralke z Ljub-
nega in povedle s 16:4, nato pa set brez težav 
končale sebi v prid. V drugem je bila igra izena-
čena, na koncu pa so igralke KLS-a set končale 
v svojo korist. V tretjem so bile boljše in bolj od-
ločne domače igralke, povedle s 14:7 in ga brez 
večjih težav dobile. Najbolj izenačen je bil četr-
ti set, bolj zbrane pa so bile igralke z Ljubnega. 

Uspešno so barve ljubenskega odbojkarske-
ga kluba zastopale tudi starejše deklice, ki so 
nastopile na turnirju v Celju. Najprej so prema-
gale ekipo Prebolda z rezultatom 2:0, nato pa še 
ekipo Celja, prav tako gladko z 2:0.

Franjo Atelšek

SREČANJE RUDARSKIH IN GORSKIH REŠEVALCEV NA GOLTEH

Slavili reševalci Premogovnika 
Velenje

V Premogovniku Velenje deluje številčna Jamska reševalna četa, med zaposlenimi pa je tudi veliko 
gorskih reševalcev.

V soboto, 12. marca, je na Golteh potekalo 
drugo srečanje rudarskih in gorskih reševalcev, 
ki se ga je udeležilo 38 reševalcev Jamske re-
ševalne čete Premogovnika Velenje (JRČ PV) in 
14 reševalcev Gorske reševalne zveze Slovenije.

Reševalci so se pomerili v veleslalomu. V skupini 
do 40 let je zmagal Jože Virbnik, drugi je bil Boštjan 
Polesnik in tretji Franci Plevnik (vsi JRČ PV). V sku-

pini nad 40 let je zmagal Jože Jelen, drugi je bil Ma-
tjaž Koželj in tretji Miran Božič (vsi JRČ PV).

V absolutni kategoriji je bil rezultat enak kot 
v skupini do 40 let. Najboljši gorski reševalec je 
bil na osmem mestu Tone Volk. Vsekakor prepri-
čljiva zmaga Jamske reševalne čete Premogov-
nika Velenje.

TMJ

Strelci (Nazarje): Rednak 15 (3-4), Gostečnik 
5 (1T), Bitenc 2, Zadravec 4, Krivec 4, Vodončnik 
13 (1T,2-2), L. Blatnik 3 (1-3), F. Blatnik 14 (4-8), 
P. Polčnik 3 (1T), Plaskan, Hostnikar 10 (2-4).

Rezultati 2. SKL vzhod:
20. krog: Fenomeni : Radenska Creativ 

51:80, Ježica : RODD 83:81, Vrani Vransko : Bi-
strica 87:98, Calcit Basketball : Union Olimpija 
mladi 82:72, Terme Olimia Podčetrtek : Nazarje 
101-73, Lastovka : Posavje Krško 69:76.

Lestvica po 20. krogu:
1. Radenska Creativ 39, 2. Terme Olimia Pod-

četrtek 36, 3. Bistrica 36, 4. RODD 34, 5. Posav-
je Krško 31, 6. Ježica 31, 7. Calcit Basketball 30, 
8. Lastovka 28, 9. Vrani Vransko 26, 10. Feno-
meni 25, 11. Nazarje 24, 12. Union Olimpija mla-
di 20.

Prvenstvo v 2. SKL – vzhod se počasi konču-
je. Nazarčani v zadnji krogih lovijo deseto mesto 
na prvenstveni lestvici. V soboto so se odpravi-
li na gostovanje v Podčetrtek, kjer so poskuša-
li presenetiti drugouvrščeno moštvo Terme Oli-
mia. Naleteli so na boljšega nasprotnika.

Domačini so takoj zagospodarili na igrišču in 
visoko dobili prvi del igre. V drugi četrtini so Na-
zarčani vrnili s podobno mero. V drugem polča-
su se je pokazala kakovost gostiteljev, ki so ime-
li daljšo klop in so lahko narekovali tempo igre. 
Nazarskim košarkarjem se je poznala odso-
tnost kapetana Valenčaka predvsem v igri pod 
obročem, kar so igralci Term Olimia s pridom iz-

koriščali. Temelje do zmage so postavili že v tre-
tji četrtini in v zadnji samo še nadzirali rezultat.

Tekmeci za deseto mesto, Fenomeni iz Lju-
bljane so prav tako izgubili, kar pomeni, da je 
boj še vedno odprt. Jutri v Nazarje prihajajo Ka-
mničani (Calcit Basket).

Roman Mežnar

STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Tekme z zračno puško za 
družinskega prvaka 

Člani gornjegrajskega strelskega društva so 
18. in 19. marca na zračnem strelišču v Bočni 
organizirali družinski tekmi, ki štejeta za točk-
ovanje za prvaka društva v letu 2011. Tekmo-
vali so s serijsko zračno puško , 20 diabol za 
oceno v štiri tarče in eno tarčo za preizkus. Tek-
movalci so opravili 33 nastopov, za točkovanje 
v tekmovanju za družinskega prvaka pa šteje 

boljša od obeh tekem. Po prvi disciplini so bili 
najboljši: 1. Dušan Žehelj (171 krogov od 200 
možnih), 2. Peter Bezovšek (171) in 3. Franc 
Praznik (165).

Do konca tekmovanja bodo strelci opravili še 
tekme v streljanju z MK puško leže, MK puško 
trostav in MK pištolo drulov. 

Jože Gomboc
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Črna kronika, Zahvale, Oglasi

Č R N A   K R O N I K A

Zdaj bivaš vrh višave jasne,
kjer ni mraku, kjer ni noči.
Tam sonce sreče ti ne ugasne,
resnice sonce ne stemni!
                    (Simon Gregorčič)

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta

Alojza VERBUČA
iz Šentjanža

24.5.1937 – 17.3.2011

Se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in 
prijateljem za izrečena sožalja, sveče, cvetje in svete maše.

Zahvaljujemo se tudi gospodom župnikom, gasilcem, govorniku, 
pogrebni službi Morana in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi za-
dnji poti.

Hvala tudi dr. Kramerjevi in zdravstvenemu osebju.

Žalujoči njegovi domači

• POGREŠATE KLJUČE?
Mozirje: 14. marca so organizatorji v šotoru, kjer so se v času pusto-

vanja izvajale javne prireditve, našli pet ključev. Ključi se hranijo v pro-
storih Policijske postaje Mozirje, kjer jih lahko lastnik tudi prevzame.

• KJE JE VOZNIK RDEČE ALFE?
Mozirje: 14. marca je prišlo okoli 14.10 ure do prometne nesreče 

na relaciji Ljubija-Mozirje, v kateri je neznani voznik rdeče alfe pri vo-
žnji v smeri Letuša prehiteval v škarje. Nasproti vozeči voznik tovor-
nega vozila je zapeljal desno z vozišča in s tem preprečil čelno trče-
nje, neznani voznik pa je s kraja odpeljal. Policisti za njim še poizve-
dujejo, zato prosijo morebitne očividce, da o dogodku obvestijo Po-
licijsko postajo Mozirje ali pokličejo na anonimno telefonsko števil-
ko 080 1200.

• IZ DELAVNICE UKRADEL ORODJE
Bočna: Neznani storilec je v času med 14. in 15. marcem iz mizar-

ske delavnice v Bočni ukradel dve ročni električni žagi. Policisti o tatvi-
ni še zbirajo obvestila.

• SPLETNI GOLJUFI NE POČIVAJO
Mozirje: Na policijski postaji se je 16. marca zglasil občan in pove-

dal, da je na spletnem portalu www.avto.net videl oglas za vozilo, na-
to pa je s prodajalcem, ki naj bi bil z območja Španije, kontaktiral pre-
ko elektronske pošte. Vozilo bi se naj nahajalo v Španiji, zaradi česar 
sta se kupec in prodajalec dogovorila, da bosta prevoz vozila organizi-
rala preko transportne družbe iz Španije. Kupec je nato na račun tran-
sportne družbe nakazal del kupnine za vozilo, vendar vozila ni prejel, 
prav tako prodajalec ni več dosegljiv. 

• BRATA SE NE RAZUMETA
Mozirje: Dežurni PP Mozirje je bil 19. marca obveščen, da se doma 

v Mozirju pretepata dva brata. Brata sta se sporekla, nakar je starejši 
mlajšega v prepiru tudi udaril, zaradi česar so mu policisti izdali plačil-
ni nalog. V nadaljevanju pa je njuna mama policistom pokazala oma-
ro, v kateri je imel mlajši sin prirejen prostor za gojenje prepovedane 
droge. Policisti so pripomočke za gojenje skupaj z rastlinami zasegli, 
zoper osumljenca pa sledi kazenska ovadba na sodišče.

• IŠČEJO SE OČIVIDCI NESREČE
Mozirje: 19. marca ob 19.30 uri je prišlo do prometne nesreče na 

relaciji Ljubija-Mozirje, v kateri je neznani voznik neznanega vozila pri 
vožnji v smeri Letuša prehiteval v škarje. Nasproti vozeči voznik oseb-
nega vozila je zapeljal desno z vozišča in se prevrnil na streho. Pri sa-
mi prometni nesreči se je voznik lahko telesno poškodoval, prav tako je 
bilo ugotovljeno, da je vozil pod vplivom alkohola, zaradi česar je bil po 
zdravniški oskrbi odpeljan v prostore za pridržanje. Zaradi suma stori-
tve kaznivega dejanja opustitve pomoči udeleženim v prometni nesre-
či policisti za pobeglim voznikom še poizvedujejo. 

• VOZNIK SE NI USTAVIL
Mozirje: Policisti so 19. marca ob 23. uri v Mozirju z modrimi lučmi 

ustavljali vozilo, vendar voznik na znak ni ustavil in je z vožnjo še ne-
kaj časa nadaljeval. Ustavil se je pred stanovanjsko hišo v Mozirju. Po-
licisti so vozniku odredili preizkus alkoholiziranosti, katerega je odklo-
nil, zato je bil pridržan. Med postopkom se je voznik policistom uprl, 
zaradi česar so bila zoper njega uporabljena prisilna sredstva. Pri po-
stopku je bil lažje telesno poškodovan. Pridržani voznik je pri upiranju 
poškodoval službeno vozilo policije, zato zoper njega sledi kazenska 

ovadba na sodišče, zaradi vožnje pod vplivom alkohola pa obdolžil-
ni predlog na sodišče.

• PO POŠKODOVANEGA PLANINCA S HELIKOPTERJEM
Loka: 19. marca zjutraj je v koči na Loki padel planinec in si pri tem 

huje poškodoval glavo. Prvo pomoč so mu nudili planinci. Reševalci 
postaje GRS Celje so ob pomoči helikopterja Slovenske vojske in de-
žurne ekipe za reševanje v gorah poškodovancu nudili zdravniško po-
moč in ga prepeljali na zdravljenje v celjsko bolnišnico. 

• DRUŽINSKI PREPIR IN GROŽNJE
Ljubno ob Savinji: 20. marca okoli 22. ure sta se doma sprla mož 

in žena, pri čemer je žena možu grozila z nožem. Do spora je prišlo 
med močno vinjenima zakoncema, kljub prisotnosti policije pa je kr-
šiteljica s kršitvijo nadaljevala, zaradi česar ji je bilo odrejeno pridrža-
nje do streznitve. V spor je pred prihodom policije posegel tudi sin, ki 
je mamo udaril po glavi in jo poškodoval. Po nudeni prvi pomoči je bi-
la kršiteljica odpeljana v prostore za pridržanje, zaradi kršitve javne-
ga reda in miru pa ji je bil izdan plačilni nalog. Policisti bodo ukrepa-
li tudi zoper sina.
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Za razvedrilo

MULTIPRAKTIK RAZNORAZNIH VEŠČIN NA DELU
Boštjan Napotnik, kuharsko pisateljski voditelj govornih akroba-

cij stoječih komično reklamnih učinkov: »Hip, hip, hip, strašni trik! 
Ste videli? Malo pocumpram, malo pomešam in že vam otroke v ma-
le kuharčke zmešam. Pridite, poskusite in videli boste, prav sladko 
vam bo.«

120 LET NA PRAZGODOVINO PODLAGE
Ana-Marija Ficko, novinarka POP TV: »Robert, nisem vedela, da 

ste s Pustom Mozirskim že tako v letih. Prav nič jih ne kažete. Mi lah-
ko zaupate recept?«

Robert Klemenak, gobezdalo Pusta Mozirskega: »Tu kak »face-
lifting«* ne pride v poštev. To se na maskah takoj vidi. Recept je enak, 
kot ga uporabljate na POP TV: menjava generacij in stare šale s no-
vo vsebino.«

*dvigovanje obraznih grimas s kirurškimi posegi

KO SE NOTE ODMAKNEJO OD GLASBE
Vlada se bo za sprejetje predlaganih reform borila kot levi. Za za-

četek so poskušali najeti mozirski pustni ansambel Boj se ga. Poga-
janja okoli cene najetja ansambla so klavrno propadla, saj so se de-
legati s strani vlade od strahu razbežali na vse strani. Zadnjič jih je 
bilo moč videti prek CNN, kako se skrivajo med gasilci, ki gasijo jedr-
ski reaktor v Fukušimi.

(Foto: BK)

(Foto: CMS)

(Foto: CMS)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 13. številki SN

2011

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
ADMONT – avstrijski kraj
PESTIS – kuga

avtor 
P. L. PEVEC KRAJ PRI 

PODČETRTKU
NENADNA 

SMRT

HRVAŠKA 
NAFTNA 
DRUŽBA

ALPINIST 
GROŠELJ

IGRALKA 
BERNARDA

SPRIMEK 
SNEGA

NEMŠKA IN
DUSTRIJSKA 

NORMA

TERME PRI 
KAMNIKU

ODPRT 
BALKON

3K SPECIALI
ZIRANO 

KMETIJSKO 
POSESTVO

ZBIRALIŠČE 
NERABNIH 

PREDMETOV

GEORGE 
MOORE

RASTLINE S 
KLOBUKOM

GNADA
NAPIS NA 

KRIS
TUSOVEM 

KRIŽU

PREBIVALCI 
FOGGIE

NEON

RAZS IP
NIŠTVO

KRAJ V 
AVSTRIJI OB 

ANIŽI

PREPIR
SPREJEM

NICA ZA 
GOSTE

KRATICA NA 
ZDRAV
NIŠKEM 

RECEPTU

ISTRSKA 
LUKA

ŽIVAL S 
SMRADNI

CAMI

PORTUGAL
SKO OTOČJE 
V ATLANTIKU

TISA  
(LJUD.)

Ž. OBL. IME
NA IZIDOR

KANTAVTOR 
SMOLAR

PREBIVALEC 
ODISEJEVE 
DOMOVINE

SODOBNICA 
KELTOV
KUGA  
(LAT.)

SPREMENJE
NO STANJE 

ZAVESTI

OKROŽJE  
V GRČIJI

POSEBNI 
PRED

STAVNIK 
ŠKOFA

ZMANJŠANJE 
PROSTORA

MEJA 
(KNJIŽ.)

PRASKA 
(REDKO)

ŠP. SLIKAR 
SALVADOR

MANJŠA 
VOJAŠKA 

ENOTA

ROBERT 
REDFORD

KAR JE 
NAMENJENO 

BRANJU
SELEN

IRENA 
KOHONT

AKTINIJ

JAPONSKI 
SMUČARSKI 
SKAKALEC 

NORIAKI

OKUSNA 
MORSKA 

RIBA

GIBALO
POBIRALEC 
DAVŠČIN V 

ST. AVSTRIJI

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE

Kdo sploh si? Človek …

avtor
P. L. 

MADŽ ARSKO 
VINO

SPOJINE 
PRIJETNEGA 

VONJA

TOPNIČAR 
(REDKO)

NEKDANJI 
POLJSKI 

KONJENIK

PREPOVE-
DANA TEMA

STARA 
PLOŠČ IN SKA 

MERA

IZMERJENA 
VIŠINSKA 

TOČKA

KONEC 
MOLITVE

JUŽNOAFR. 
REPUBLIKA
GL. MESTO 
FRANCIJE

NOGA 
(SLABŠ.)

PRAVO-
SLAVNA 

CERKVENA 
PODOBA

IGLASTO 
DREVO

GOST NA 
POROKI

DELAVEC 
PRI TALILNI 

PEČI

SLAST

ALUMINIJ

NAPELJAVA 
CEVI V 

STAVBAH

USTREŽLJIV 
MOŠKI 365 DNI

EVGEN 
CAR

POSNEMO-
VALEC

OVALNI 
KROŽNIK

LJUBLJENA 
ŽENSKA 

(ZASTAR.)
FRANCOSKO 

MESTO

NASPROTNO 
OD 

EMPIRIZEM

MERILO, 
KRITERIJ

HRUP, 
VPITJE

LATINSKI 
PREDLOG

KRAVJE 
USNJE

FINSKO 
JEZERO

GRAFIČNA 
DEJAVNOST

ČAROVNIK

KANADSKI PEVEC 
YOUNG

MEDNARODNA POGODBA

DEL LETALA

TELUR

PRIJEMALKA 
ZA DROBNE 
PREDMETE

PESNICA 
ŠKERL

JAPONSKA 
NABIRALKA 

BISEROV

GROBO 
ORIENTAL-

SKO SUKNO

NASPROTNA 
SLIKA 

IZVIRNIKA
EDEN

ŽLEBASTA 
OPEKA

IT. MESTO, 
JV OD 

BOLOGNE

NORVEŠKA 
ATLETINJA 

HATTESTAD

SKLADATELJ 
PAHOR
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Petek,
25. marec

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Srček za mamico
ob 17.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Območno srečanje otroških folklornih skupin
ob 18.30. Kulturni dom Bočna
Snemanje oddaje Polka in majolka

Sobota,
26. marec

ob 18.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje : Calcit Basketball (člani)

Nedelja, 
27. marec

ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - Mozirje : KIV Vransko (U12)

ob 10.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Turnir v odbojki: KLS Ljubno, Mozirje, Prebold (st. deklice)

ob 10.00. Župnijska cerkev Nazarje
Praznovanje 120-letnice ustanovitve župnije in 
akademija ob dnevu staršev
ob 15.00. Kulturni dom Bočna
Koncert ob materinskem dnevu
ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Gledališka predstava Životok

Sreda,
30. marec

ob 15.30. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - Mozirje : Nissan Ferk Jarenina (U14)

Četrtek, 
31. marec

ob 18.00. Dom kulture Nazarje 
Koncert filmske glasbe v izvedbi GŠ Nazarje in Velenje

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

Napovednik, Informacije, Mali oglasi, Oglasi 

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 – Nazarje, 70-33-160 – Šempeter, 420-12-40 - Celje.

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ

Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 

dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Zg. Palovče 3, 1241 Kamnik.

PAVLIN KOLESA – PRAVI NASLOV ZA REKREATIV-
NE KOLESARJE

Kolesa, oprema, rezervni deli in servis vseh koles. Naše stranke 
so rekreativci, ki ne trpijo površnosti. Če želite kakovost, osebni od-
nos in ponakupno podporo, pokličite 040-431-591.

Pavlin kolesa, Filip Pavlin s.p., Brezje 9d, 3330 Mozirje.

KNAUF STENE, STROPOVI, FASADERSTVO, PLE-
SKARSTVO

Tel. 070/611-261.
Gradbeništvo Lep Tomaž s.p., Sokolska 17, Maribor.

ALI STE ŽE RAZMIŠLJALI, KAJ BI LETOS STORILI 
DRUGAČE?

Zima odhaja in ALERGIJA prihaja! Še je čas! Za Vas in Vaše naj-
mlajše. SOLNE TERAPIJE! Gsm 031/788-881. 

Grajska vrata d.o.o., Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

ZAPOSLIMO
Natakarja ali natakarico za nedoločen čas. Gsm 041-746-000.
Hotel Plesnik, Logarska dolina 10, 3335 Solčava. 

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN A 
KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelit-
skih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

IZDELUJEMO STOPNICE
iz vseh vrst lesa in masivna vhodna vrata, pestra izbira lepljenih 

plošč mizarske kvalitete in masivno vrtno pohištvo. Gsm 041/866-
011.

TERCON s.p., Ter 21 a, 3333 Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim 3 teličke simentalke, stare najmanj 
10 dni; gsm 041/532-587.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam bikca, težkega 100 kg, belgijsko 
plavi; gsm 041/942-169.
Prodam bikca križanca, cca 130 kg; tel. 583-
51-15 ali 070/708-155.
Prodam kozo s kozličem; gsm 041/413-
180.
Telico simentalko, brejo, pašno, eko reja, 

prodam; tel. 03/838-13-10.
Tri čebelje družine na 10 AŽ – satih, prodam; 
gsm 041/906-733.

DRUGO – KUPIM
Kupim seno v balah; gsm 041/950-528.
Kupim rovokopača JCB 3 CX, 4x4, do 8.000 
eur; gsm 040/169-448.

DRUGO – PRODAM
Prodam jedilni krompir po 0,50 eur; gsm 
030/657-997. 

Prodam semenski krompir, ugodno, možna 
dostava; gsm 031/821-129
Meso mladega goveda, polovico ali četrtino, 
ugodno prodam; gsm 041/239-017.
Fižolovke (prekle), večjo količino, prodam, 
gsm 041/868-633.
Prodam sekance; z dostavo na dom. Cena 
po dogovoru; gsm 031/729-482.
Prodam puhalnik za seno ter hlevski gnoj; 
gsm 041/804-793.
Prodam rotacijsko kosilnico sip 165, lepo 
ohranjeno ter silažne bale; tel. 583-11-58 ali 
031/738-148.
Prodam silažne bale; gsm 051/340-799.
Drva suha, cepljena, klaftre, možen razrez 
na kratko, prodam; gsm 031/585-735.
Prodam 17-palični LCD monitor philips, 
45 eur in ohranjen  barvni tv gorenje, art li-
ne, diagonala ekrana 61 cm, 20 eur; gsm 
041/785-337.
Prodam nokio x6, staro 2 mes. ali menjam 
za nokio oz. sony ericksson, novejše izdela-

ve, s tipkovnico; gsm 041/318-644.
Prodam hlevski gnoj, možna dostava; gsm 
070/715-416.

DRUGO – V NAJEM
Vzamem košnjo v najem; gsm 041/519-507.

VOZILA  IN OPREMA – PRODAM
Prodam seat leon, 1.6, 16 V, letnik 2001, 
ugodno; gsm 031/458-968.

NEPREMIČNINE
Prodam generalno obnovljeno hišo na Ljub-
nem ob Savinji + poslovni prostor 100 m2; 
gsm 031/302-121.
Prodam stanovanje v Mozirju, 115 m2, ob-
novljeno, lastno ogrevanje, opremljeno; gsm 
031/741-954.
Oddam 1-sobno stanovanje, 48 m2, v Gor-
njem Gradu, 180 eur/mesec; gsm 041/619-
148.
Oddam sobe v najem; gsm 041/280-005.
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Oglasi
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Oglasi
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Šport, Čestitke


